
Sekretar ZSSS 
Območne organizacije Velenje

Zavedamo se odgovornosti, ki jo imamo 
pred svojim članstvom. Tako enotne 

podpore že dolgo nismo bili deležni. Z 
našimi argumenti se strinjajo tudi 

nekateri ekonomisti. Zato bomo po 
potrebi segli še po drugih legalnih 

oblikah sindikalnega pritiska, kot so 
stavke, splošna stavka in referendum.
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VSTOPNINA 1000 sit, otroci 500 sit! 
VABI KUD VESELI ODER

Prodaja mobilnih telefonov iz akcij Mobitela 
Sklepanje naročniških razmerij 
Prodaja ostalih mobilnih telefonov 
in dodatne opreme
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Telefon; 0 3 /8 3  83 106 GSM: 051 /360-899
V  širokem sortim anu različnih  

računalniških in osta lih  a rtik lo v  vam na 
k ra tk o  predstavljam o ugodne izdelke, ki 

so h k ra ti lepo d a rila
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Ker so tu še zahtevna ki večja darila, vam za celoten
nakup nudimo zelo ugoden kredit BanKredit - Nove
Ljubljanske Banke največ do 24 mesečnih obrokov. Nič
več ne boste izgubljali časa s tekanjem od banke do |JrlTllvfPCfit
trgovine, saj lahko uredite vse v naši prodajni enoti
Vse kar rabite, je osebni dokument, davčna številka -
potrdilo in Maestro debetno kartico {BAJ.
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P r e l o m n i  d n e v i  

z a  S l o v e n i j o
Jutri bo po napovedih sindikatov, ki 

organizirajo protestni shod proti vladnim 
reformam, v slovenski prestolnici precej 
živahno. Vremenoslovci napovedujejo slabo 
vreme z možnimi padavinami, mraz je v teh 
dneh pošteno pritisnil, zato bodo morali 
protestniki zbrati kar nekaj notranje 
energije, da bodo kos nizkim temperaturam 
na ljubljanskih ulicah.

Sedanji čas je za prihodnost Slovenije brez 
dvoma zelo pomemben, saj se v parlamentu 
sprejemajo zakoni, ki bodo odločilno vplivali 
na slovensko gospodarstvo in kakovost 
življenja slovenskih državljanov. Vlada 
zatrjuje, da lahko pričakujemo pozitivne 
spremembe, sindikati in še marsikdo so 
prepričani v nasprotno. V javnosti je zavla
dala negotovost, ki običajno ne deluje 
spodbudno na podporo državni upravi in to 
se odraža tudi v zadnjih merjenjih javnega 
mnenja.

Da se je vlada odločila postopno razbreme
niti gospodarstvo, je pohvalno in nenazadnje 
nujno potrebno. Manj pohvalno pa je dejstvo, 
da želi izpad davčnih prihodkov nadomestiti 
z večjo obremenitvijo državljanov, torej bo

državna malha še naprej enako globoka. Že 
ptički na veji čivkajo, da imamo predrag 
državni aparat, žal pa zaenkrat nič ne kaže, 
da bi ga bila vladna koalicija v stanju oklestiti 
oziroma prilagoditi znosnemu obsegu.

Lahko je biti kritizer in z varne razdalje 
pljuvati po predlogih za izboljšanje, mnogo 
težje pa je biti nosilec sprememb, kajti v tem 
primeru je v ozadju tudi odgovornost. S tem, 
ko vlada ignorira predloge opozicije, prev
zema nase celotno odgovornost za uspeh ali 
neuspeh davčnih reform. Kakšni bodo 
dejanski rezultati, bomo lahko državljani 
sodili najkasneje čez tri leta.

Če nam bo takrat šlo bolje kot danes, bomo 
zanesljivo sedanji vladni garnituri zaupali še 
en mandat. Če pa temu ne bo tako, bomo 
verjetno razmišljali o spremembah. Upamo 
lahko, da se bodo takrat že nehali politični 
izgovori v stilu »kaj ste pa vi prej delali 
dvanajst l e t ...« in da bodo vodilni strategi 
slovenske države zares prevzeli odgovornost 
za družbeni napredek ali nazadovanje. 
Ničesar ni, kar bi jih oviralo: imajo svoje kadre 
na ključnih položajih, imajo državne finance, 
imajo vse. Ljudje pa si želimo le blaginjo, ne 
glede na njeno barvo.
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POMENIJO NAMERAVANE VLADNE REFORME RES ZATON SOCIALNE DRŽAVE?

Enim kaviar in šampanjec, drugim niti kruha
Enotna davčna stopnja je  postala kar nekakšen sinonim  za vladne re

form e, nikakor pa to ni edini ukrep. Že tukaj so mnenja deljena, z enotno 

stopnjo se povsem ne strin ja  niti finančni minister, prav tako pa je  pov

sem ne zavrača vsa opozicija. Slovenski ekonomisti so se na nedavnem 

srečanju v  Mariboru, ki je  b ilo posvečeno problemom globalizacije, do

takn ili tudi reform. Dr. Marjan Senjur z ljubljanske ekonomske fakultete 

meni, da bi bilo sprejetje reform vsvežnju škodljivo in da dolgoročni učin

ki niso dovolj raziskani. Svoj glas profi reformam so dvignili tokrat enotni 

sindikati. Kako bodo na naše življenje vplivale nameravane vladne re

forme?

DEVET OD DESETIH PREBIVAL
CEV NA SLABŠEM?

Nameravana 20odstotna enotna 
davčna stopnja ne bo prizadela 
samo delavcev. Pomeni, da se bo 
dosedanji 8,5 % davek zvišal. Če 
upoštevamo, da se bo zaradi tega 
dvignila cena živil in osnovnih življen
jskih potrebščin, bo ukrep najbolj 
prizadel tiste z najnižjimi dohodki. 
Hrana se bo tako podražila za 
približno deset odstotkov. Po nekat
erih izračunih se bo pri košarici štir
inajstih osnovnih živil (kruh, mleko, 
jajca, olje, moka, sladkor, riž, teste
nine, krompir, paradižnik, banane, 
sok, kava, meso) znesek dvignil za

583 tolarjev pri enem nakupu.
Za približno deset odstotkov se 

bodo podražili še prevoz, dobava 
vode, zdravila, medicinska oprema 
in zdravslvene storitve, stanovanja 
(nakup, obnova, popravila, gradnja, 
najemnina), knjige, gledališča in 
razstave, nastanitve v hotelih in do
movih, storitve pokopa in javna hig
iena. Eden izmed britanskih avtorjev 
izvirne zamisli o enotni davčni stop
nji, ki sega v sedemdeseta leta, Bri
an Reading je zdaj to misel zavrgel. 
Po njegovem mnenju bi bilo od de
setih ljudi na slabšem devet. Tudi tiste 
evropske države, ki so sprejele EDS, 
imajo ob tem za določene izdelke ali

Sindikati so mnenja, da z vladnimi 

reformami ne bodo prizadeti le delavci, 

ampak tud i študentje in kmetje

storitve še izjeme z nižjimi 
stopnjami.

SLABŠI POGOJI ZA 
STAREJŠE DELAVCE IN 

UPOKOJENCE!
Nameravana odprava 

dodatka na delovno 
dobo bo zmanjšala 
plače nekaterim de
lavcem celo za dvajset 
odstotkov. Plače de
lavcev v evropskih 
državah se z leti dela pov
ečujejo in to bolj kot pri 
nas na podlagi dodatkov 
za delovno dobo. Z nam
eravano pokojninsko re
formo se bo za odmero 
upoštevalo daljše obdo
bje, kar bo znižalo pokoj
nine. Predlagajo po
spešeno izenačevanje 
pogojev za upokojitev 
moških in žensk, predla
gajo višanje odbitkov 
zaradi upokojitve pred 
polno starostjo, uvedbo

Naša anketa
Čas je za reforme ...

Reforme v  svojem bistvu niso nič slabega. S sabo prinašajo spre

membe, spremembe povzročajo gibanje družbe, ki v  osnovi strem i k 

napredku. Površno in grobo sklepanje bi torej bilo, da reforme povzroča

jo  oziroma sprožajo napredek. C ilj vseh je , da bi se to  zgodilo tud i pri 

načrtovanih davčnih reformah, ki se nam obetajo.

Vendar je  včasih realnost nekaj drugega kot predvideni c ilji in želje. 

Včasih rezultat ni takšen, kot bi naj po vseh predvidevanjih bil. Včasih je  

celo boljš i od predvidenega, nemalokrat pa tudi razočara. V tokratni 

anketi nas je  zato zanimalo, kakšne rezultate si naši bra lc i obetajo od 

reform , koliko poznajo dilem e okoli n jih in koliko jim  zaupajo?

Sandi Enei, Gornji Grad
S temi reformami sem bolj malo seznanjen. Bile 

bi naj obetajoče, vendar počakajmo, da bomo 
videli, kaj se bo izcimilo iz njih. Sem pa optimist, tako 
je še najbolje.

Vera Krumpej, Ljubno 
ob Savinji

Mediji o tem obveščajo, seznanjena sem z njimi, 
je pa težko napovedati, kako bodo te spremembe 
dejansko vplivale na življenje. Nekatere reforme 
so seveda potrebne, določene pa bilo potrebno 
še dodatno reformirati. Nekoliko meje strah, poko
jnina je nizka in spremembe zagotovo bodo.

Franc Jamnik, Ljubno ob Savinji
Cene bodo s to reformo verjetno šle navzgor, 

kar bo seveda najbolj prizadelo tiste, ki imamo 
nižje plače. Saj delajo za napredek, a ta gre tudi 
na delavski račun. Pri uveljavljanju teh reform bi 
moralo biti več kompromisa, da ne bi prizadele 
ljudi, breme sprememb bi se moralo bolje po
razdeliti na vse, ne samo na naša pleča.

Jože Vodušek, Ljubno ob Savinji 
S temi reformami sem bolj malo seznanjen. Se 

jih pa bolj bojim, kot veselim. Težko je napovedati, 
kaj bodo konkretno prinesle, saj tega v praksi še 
nismo preizkusili.

Miha Medič, Ljubno ob 
Savinji

Dogajanje okoli reforme 
ne spremljam pretirano, vem pa, da nam ne obe
ta kaj preveč dobrega. Težko na to gledam opti
mistično, čeprav zna dolgotrajno pozitivno vpli
vati. Vendar bi potemtakem vse v državi moralo 
iti vto smer, ne zgolj en del.

Marija Golob, Ljubno ob Savinji 
Z reformo sem kar precej seznanjena, spremljam 

informacije, se mi pa zdi, da nam te 
bodo prinesle kaj preveč dobrega, 
nam v kratkem obetajo podražilve. Vsa reforma bi 
morala potekati počasneje in s tem tudi zanesljive
jše, saj ni njen namen, da vzdrži le kratek čas.

Pripravila: Barbara Fužir, foto: Ciril M. Sem



Mirko Strašek, KLS Ljubno: 

»Menimo, da je  zadnji čas za 
korenite spremembe zakonodaje, 

ki bodo povečale konkurenčnost 

gospodarstva!« (foto: EMS)

Za mnenje o nameravanih vladnih 
reformah, smo povprašali tudi 
delodajalsko stran. Direktor delni
ške družbe KLS Ljubno Mirko 
Strašek meni, daje zaradi povečan
ja konkurenčnosti našega gospo
darstva potrebno takoj ukrepati.

Družba posluje večinoma s tujino, 
kjer se srečuje s stalnim zaostrov
anjem konkurenčnosti.

»Čeprav tržimo svoje proizvode v 
državah, kot so Nemčija, Avstrija, 
Francija in Italija, se na njihovih trgih 
srečujemo s konkurenco iz vsega 
sveta, kjer so plače manj obremen
jene kot pri nas. Naše domače - 
slovenske slabosti namreč ni 
mogoče vkalkulirati v ceno, kertega 
trg ne dopušča. Zato pozdravljamo 
znižanje davka na plače, menimo 
pa, da bi ta ukrep moral stopiti v 
veljavo takoj in ne postopoma, kot 
je predlagano sedaj.

Prav tako podpiramo tudi enotno 
davčno stopnjo, saj je na to treba 
gledati dolgoročno in iz več ra
zličnih zornih kotov. Morda bo res 
prinesla nekaj negativnega na so
cialnem področju, vendar pričaku
jemo več pozitivnega. Podjetje 
mora skrbeti za dobiček, država pa 
mora poskrbeti za ustrezne social
ne transferje. Če bo gospodarstvo 
uspešno, bo imela tudi država večje 
in redne prihodke in bo lažje reševa
la socialna vprašanja.

Za dolgoročno socialno sig
urnost zaposlenih je nujno, da pod
jetje trajno posluje z dobičkom. 
Marsikje menijo, da je ustvarjeni 
dobiček potrebno takoj potrošiti za 
osebno porabo. Za to so krivi tudi 
naši neustrezni predpisi, ki ne stim
ulirajo vlaganj v gospodarstvo. 
Zato upamo, da bo nova zakon
odaja pospeševala in nagrajevala 
vlaganja v nadaljnjo rast in razvoj, 
ne pa v potrošnjo.

Mislimo, da je naša delovna za
konodaja glede na razmere na sve
tovnem trgu zastarela, saj pre
prečuje večjo prilagodljivost trga 
dela in ni konkurenčna. Dostikrat 
zahteva zmanjšanje naročil tudi od
puščanje delavcev. Takšni ukrepi so 
le v prid zdravemu poslovanju in so 
zato nujni.

Med zaposlenimi je treba gojiti 
pripadnost podjetju in čim boljše 
počutje na delovnem mestu, kar 
prinaša tudi dobre gospodarske 
rezultate. Jasno pa je, da je za ust
rezne rezultate treba kvalitetno in 
trdo delati.«

Marija Lebar

osebnih pokojninskih računov, kar 
bo zmanjšalo solidarnost v skupni 
pokojninski blagajni.

Enotna 20-odstotna stopnja do
hodnine bo povečala zlasti neto 
plače bolje plačanih, ugotavlja izvrš
ni sekretar ZSSS Brane Mišič. De
lavec s 100.000 tolarji plače bo po 
novem obračunu dohodnine imel 
1.235 tolarjev mesečno manj, ne
komu s 300.000 tolarjev plače pa 
bo ostalo 5.850 tolarjev več, direk
tor z milijonsko plačo pa bo na 
boljšem kar za 115.000 tolarjev in 
bo tako vsak mesec profitiral za to
liko, kolikor mesečno zasluži slabo 
plačan proizvodni delavec.

ZMANJŠEVANJE PRAVIC
ZAPOSLENIH, BREZPOSELNIH IN 

OBOLELIH
Čeprav je dvigovanje cen zdravil, 

pripomočkov in opreme v zdravst
vu višje od inflacije, predlagatelji re
forme ne navajajo ukrepov za 
brzdanje dobičkov trgovcev in to
varn zdravil, pač pa take, ki bodo 
bolnim še poslabšale njihov položaj. 
Znižala se bodo nadomestila plač, 
usklajevala se bodo z osnovo za 
plačila prispevkov. Prejemanje bol
niške bo le za omejen čas.

Tudi predlogi za odpuščanje de
lavcev so ostri. Enomesečnega 
odpovednega roka pri redni

odpovedi v pogodbi ne pozna 
skoraj nobena razvitejša članica 
EU. »Povečanje fleksibilnosti trga 
dela ne sme pomeniti, da lahko

delodajalec zaposlene brez ra
zloga odpušča!« meni dr. Tine 
Stanovnik z ljubljanske ekonomske 
fakultete. Predlagane spremembe

na področju socialnih prejemkov 
bodo te prav tako znižale, saj po
pravki ne bodo sledili inflaciji.

Marija Lebar

ZVEZA SVOBODNIH SINDIKATOV SLOVENIJE, OBMOČNA ORGANIZACIJA VELENJE

Velike delavske demonstracije v Ljubljani
vsekakor bodo

Zveza svo b o dn ih  s in d ik a to v  

Slovenije, območna organizacija 

Velenje je  v  petek, 18. novembra, 

sklica la  novinarsko konferenco, 

da bi javnost podrobneje sezna

n ila  z n e sp re je m ljivo s tjo  v rste  

ukrepov, ki j ih  v  okv iru  reform  

n a č rtu je  v lada  in z napoved jo  

d e m o n s tra c ij.  K o n fe re n ca  je  

potekala v  dvorani Mestne občine 

Velenje.

Pred tem je tam potekal sestanek 
ZSSS s širšim sindikalnim aktivom 
zgornjesavinjsko-šaleškega ob
močja, sindikalnimi predsedniki in 
poverjeniki. Sekretar Andrej Kran
jc je poudaril, da sindikati kot pred
stavniki delojemalcev ne morejo 
mirno preko mnogih predlogov v

nameravani reformi, ki bodo znat
no poslabšali položaj prebivalstva 
z nižjimi dohodki. Pri tem ne bodo 
prizadeti le delavci, temveč tudi 
kmetje in študenti.

Predsednik Zveze svobodnih 
sindikatov Slovenije mag. Dušan 
Semolič je dejal, da hočejo doseči 
blaginjo za vse, ne samo za iz
brane. Strinjajo se, da so reforme 
vsekakor potrebne, vendar ne na 
plečih najšibkejših. Tukaj pa je še 
vprašanje ali imamo izdelano viz
ijo prihodnosti Slovenije, in česmo 
dovolj preučili kratkoročne in 
dolgoročne posledice, ki jih bodo 
nameravani ukrepi prinesli.

Sindikati so zelo začudeni, da se 
je predsednik države Janez Dr
novšek izjasnil o predlogu reform

Mag. Dušan Semolič: »Ubrali 

bomo še druge legitimne poti, 

da se bo naš glas slišal in 

upošteval.«
(foto: Marija Lebar)

in jih podprl, še preden se je sestal 
s predstavniki civilne družbe in 
sindikatov in slišal njihovo mnenje 
in argumente. »Predsednik države 
je po svoji funkciji predsednik vseh 
državljanov, ne samo kapitala! Žal 
vse bolj dobivamo občutek, da je 
tako imenovani dialog zgolj farsa,« 
je dodal Semolič. Prav zato sindika
ti ostajajo pri tem, da demonstrac
ije bodo. »To je povsem legitimna 
pravica in običajna tudi v razvitih 
evropskih državah. Lahko rečem, 
da bodo to najštevilnejše demon
stracije doslej. Če to ne bo prines
lo rezultatov, pa bomo ubrali še 
druge legitimne poti, da se bo naš 
glas slišal in upošteval,« je zaključil 
Semolič.

Marija Lebar

■



Andrej Kranjc (foto: Marija Lebar)

Andrej Kranjc je sekretar Zveze svo
bodnih sindikatov Slovenije, Območne 
organizacije Velenje, ki povezuje član
stvo šaleškega in zgornjesavinjskega 
območja. Obiskali smo ga v njegovem 
domačem Mozirju in se z  njim pogov
arjali o nekaterih perečih problemih 
sindikalnega gibanja pri nas, še posebej 
v  zvezi z  aktualnim dogajanjem okoli 
svežnja gospodarskih reform, ki ga je 
vlada že  podprla in sedaj prihaja v  par
lamentarno proceduro.

-A li menite, da med ljudmi prevladuje mnen
je, da so sindikati preživeli, da so nekakšna so
cialistična zapuščina?

Morda res izjemoma kdo misli tako, vendar je 
treba vedeti, da so se prvi sindikati organizirali na 
zahodu, Tam imajo že dolgoletno tradicijo in so še 
vedno živi, a ne samo to, so v svojih zahtevah tudi 
zelo uspešni. Če pogledamo, ravno zdaj v mnogih 
evropskih državah potekajo sindikalni protesti proti 
krčenju pravic delavcem. Mi se ne moremo zgle
dovati po, recimo, estonski ali podobnih organiza
cijah, saj je Slovenija razvitejša, torej so tudi raz
mere za sindikalno delovanje drugačne.

Dodal bi še, da seje Zveza svobodnih sindika
tov Slovenije v letu 1990 popolnoma prenovila, 
članstvo je postalo povsem prostovoljno, pren
ovili smo vse akte in dokumente, ki sedaj temelje 
na demokratičnih osnovah.

POGOVOR Z ANDREJEM KRANJCEM, SEKRETARJEM ZSSS 00 VELENJE

»N ism o  p ro ti v se m  

p red lo g o m  n a m e ra v a n ih  

v la d n ih  re fo rm «
- Je kakšna povezava sindikata s političnim i 

strankami?
Resje, daje sindikalno gibanje že po svoji vse

bini usmerjeno bolj levo in torej bliže strankam 
na levi strani politične pahljače, ki imajo v svojih 
programih idejo socialne demokracije v razme
rah razvitega tržnega gospodarstva. Vendar pa 
sindikati nismo povezani z nobeno stranko. Lahko 
pa je nekdo član sindikata in obenem tudi 
poljubne politične stranke. Sam nisem v nobeni 
stranki že od leta 1988.

- Kakšno je stanje na področju vašega članst
va v Zgornji Savinjski dolini?

Moram reči, da število članstva, tako kot delov
na mesta, upada. Kar se tiče zaposlenih, je ra
zlično. V nekaterih firmah je tudi do 80 odstotkov 
zaposlenih včlanjenih, ponekod pa samo 60. 
Opažamo, da nekateri delodajalci svojim zapos
lenim prepovedujejo ali na razne načine pre
prečujejo članstvo, čeprav je to osnovna člove
kova pravica. Kljub temu se marsikdo odloči za 
članstvo in želi pri tem ostati anonimen, ker se 
boji izgubiti svoje delovno mesto. Če se to ven
darle zgodi, ima kot član sindikata zagotovljeno 
vsaj pravno pomoč.

Opažamo, da marsikomu odgovarja, da bi član
stvo izgledalo kot nekaj preživelega ali da bi bili 
razni sindikati med seboj sprti, saj je tako lažje 
manipulirati s posameznim zaposlenim, ki ne 
pozna dobro pravic, ki izhajajo iz delovnih raz
merij. Seveda te ugotovitve veljajo na ravni cele 
države, ne samo na zgornjesavinjskem območju.

- Lahko rečete, da vam članstvo zaupa?
Sindikat je organiziran tako, da izvršni odbor 

nekega območja sestavljajo tudi predsedniki 
sindikatov v podjetjih. Tako imamo direkten stik s 
članstvom in njihovimi problemi. Razen tega im
amo v delovnih sredinah še sindikalne zaupnike. 
Vsi ti organi so izvoljeni na demokratičnih volitvah 
in ni razloga, da jim ljudje ne bi zaupali.

- Kaj pa primer, ko je bil sindikalni predsednik 
obenem vodja proizvodnje? Ali ni to konflikt in
teresov?

Tudi on je moral bili najprej demokratično iz
voljen. Včasih je vodstveno delovno mesto celo 
prednost, saj ima taka oseba več veljave med 
delavci, pa tudi možnost, da vpliva na nekatere 
odločitve uprave v prid delavcev. Res pa je tudi, 
da pride do konflikta interesov v zaostreni situac
iji, ko nameravajo delavci stavkati ali podobno.

Takrat seje morda res težko odloči za eno stran. 
Poleg tega želimo imeti v naših vrstah izobražen 
kader, kajti znanje je močno orožje. Vemo, da 
imajo nekateri poklici z visoko izobrazbo svoje 
sindikate, kot so na primer zdravniki ali učitelji. 
Zato ZSSS skrbi za nenehno izobraževanje član
stva.

- Kaj vam pomeni beseda solidarnost? A li ni 
to že preživeta kategorija?

Slovenci smo nekako že po naravi nagnjeni k 
solidarnosti. Radi pomagamo bližnjemu v stiski. 
Morda je ta beseda oziroma njeno bistvo 
preživeta za tiste, ki imajo trenutno vsega dovolj. 
Za naše članstvo pa je to ključnega pomena, saj 
so bili prvi sindikati ustanovljeni ravno zaradi sol
idarnosti do tistih delavskih tovarišev, ki so se 
znašli v stiski. Mi smo za graditev pravične družbe 
po vzoru skandinavskih držav. Daje Slovenija 
socialna država, pa je zapisano celo v naši us
tavi.

- Kako dobro poznate sindikalne razmere v tu
jin i?

ZSSS je že osem let članica Evropske konfed
eracije sindikatov. Preden je bila sprejeta v član
stvo, je bila dve leti na opazovanju. Kotže rečeno 
so za nas merodajni sindikati in razmere v raz
vitejših državah Evropske skupnosti in se ne 
smemo primerjati z nekaterimi novimi članica
mi, ki tržne mehanizme šele vzpostavljajo.

- Kako je s kolektivnimi pogodbami?
V okviru vladnega ekonomsko-socialnega sve

ta je bil sprejet predlog Zakona o kolektivnih 
pogodbah, ki so ga sprejeli delodajalci, in je bil 
končno usklajen tudi s sindikati. Ta predlog gre 
sedaj v parlamentarno proceduro.

- Kaj m enite  o novem odp ira lnem  času 
trgovin?

Sindikati smo svoje mnenje o tem povedali že 
takrat, koje bil razpisan referendum. To je 
demokratična oblika odločanja in prav je, da se 
tako izražena volja spoštuje in temu skladno ob
likuje zakon.

- Kakšno je vaše mnenje o plačah na našem 
območju?

To je problem zase. Ne samo da stalno ugašajo 
delovna mesta, tudi plačevzgornjesavinjski reg
iji zaostajajo za povprečnimi republiškimi po 
nekaterih izračunih kar za 30 odstotkov, v šale



ški pa skoraj za 11 odstotkov. Na splošno meni
mo, daje sistem plač v krizi. Še vedno je prisotna 
uravnilovka. Delodajalci premalo pozornosti na
menjajo stimulativnemu nagrajevanju in napre
dovanju na delovnih mestih.

Ker je naše področje že tako krhko, ga bodo 
predlagane vladne reforme še bolj prizadele. Ni 
še dolgo, kar smo sprejeli Zakon o delovnih raz
merjih. Mislim, da bi morali počakati, kakšne re
zultate bo dal, saj so sedaj znane šele prve anal
ize, ne pa da vse skupaj zopet spreminjamo.

- A li sindikati nasprotujete vsem predlogom 
vladnih reform?

Nikakor ne. Še zlasti se nam zdi dober predlog 
za znižanje davka na plače, saj smo prepričani, 
da je potrebno delodajalce razbremeniti.

- Katerim predlogom torej sindikati nasprotu
jete?

Ne bi našteval vseh nameravanih ukrepov, 
za katere v sindikatih trdimo na osnovi izraču
nov, da bodo še poslabšali že tako slab položaj 
tistih z najnižjimi prejemki. Najbolj nasprotu
jemo enotni davčni stopnji, ki bo imela 
najobsežnejše posledice na vse sloje prebival
stva, torej poleg delavcev tudi na študente, 
kmete in upokojence.

- Kako ste v zvezi s tem i predlogi ukrepali 
dosedaj?

Žal moram reči, da smo bili onemogočeni, da bi 
sodelovali že v pripravi predlogov reform. Ravno 
zato smo se odločili za delavske demonstracije.

- Torej demonstracije gotovo bodo?
Da. V soboto, 26. novembra, v Ljubljani. 

Potekale bodo pod geslom Za ohranitev social
ne države Slovenije. Udeležilo se jih bo članstvo 
90 odstotkov vseh slovenskih sindikatov. Razves
eljivo je, da zadnje raziskave slovenskega 
javnega mnenja kažejo, da je priljubljenost 
sindikatov vidno porasla. Je pa tudi res, da sta se 
dva manjša sindikata odločila, da podpreta 
vladne reforme.

- Slišati je, da ste za plakate in propagandni 
material doslej porabili znatna sredstva.

Naj takoj povem, da tukaj ne gre za denar dav
koplačevalcev, gre za sredstva zbrana s člana
rino in namenjena ravno za primere, kakršen je 
ta. Sredstva trošimo čimbolj racionalno, zato se 
nismo podali v kako veliko oglaševanje. Vse 
sindikalne organizacije, tudi tiste na zahodu ima
jo za primer protestov in podobnih akcij posebne 
sklade. Ta sredstva so tudi strogo namenska in 
pod nenehno kontrolo sindikalnih organov, torej 
lahko kakršnekoli manipulacije vtej zvezi izključi
mo, takšna natolcevanja pa označimo kot 
zlonamerna.

- Če se vrnem o k o rg a n iza c iji de lavsk ih  
demonstracij, lahko o tem poveste kaj konkret
nega?

O samih številkah ne bi govoril. Lahko rečem le, 
da bodo tako številne, kotjih doslej Slovenija še ni 
doživela. Tudi iz Zgornje Savinjske doline bo or
ganiziran prevoz. Za demonstracije smo izbrali 
soboto, ki naj bi bila za večino dela prostdan. Ostali 
si bodo morali urediti odsotnost, saj za proteste 
drugače kot za stavke ni predvideno nadomes
tilo plače. Nekateri protestniki se bomo zbrali v 
Tivoliju, od koder bomo krenili v počasni in ureje
ni povorki proti Gosposvetski cesti, kjer se nam 
bodo pridružili še ostali udeleženci. Vsi skupaj 
bomo nato odšli na Kongresni trg, kjer se bo 
točno opoldne začela manifestacija z raznimi 
govori.

Seveda je organizacija takega srečanja velik 
zalogaj. Poleg zahtevne logistike je treba zago
toviti razna dovoljenja. Pa tudi poskrbeti za var
nost tako udeležencev povorke kot tudi ostalih 
prebivalcev in zlasti prometa v času mimohoda 
in samega shoda.

- Pravite, da je  tokra t podpora velika in bo 
udeležba številna?

Res je. Pridružili se nam bodo številni upoko
jenci, podporo je izrazila tudi Študentska organ
izacija Slovenije. Prišli pa bodo tudi številni pred
stavniki sindikatov iz tujine in tako izrazili solidar
nost z nami.

- Kaj pričakujete od tako množičnega protes
ta?

Z velikimi delavskimi demonstracijami bomo 
vlado opozorili, naj ne sprejme predlaganih re
formnih ukrepov. Prepričani smo, da ukrepi ne 
bodo povečali konkurenčne sposobnosti pod
jetij, bodo pa trajno prizadeli delavske in social
ne pravice. Opozoriti hočemo, da politiki ne 
morejo in ne smejo biti le predstavniki kapitala, 
ki skrbijo le za povečanje dobičkov, ampak 
predstavniki vseh, tako zaposlenih kot brez
poselnih, tako študentov, kot upokojencev. 
Vemo, da se moramo boriti za že dosežene 
pravice. Vsako ukinjanje teh bi pomenilo izgubo 
za več generacij, še zlasti, ker so težnje po tem, 
da bi bilo čim manj pravic zapisanih v zakonih, 
zelo opazne.

- In če demonstracije vendarle ne bodo pri
nesle pričakovanega?

Zavedamo se odgovornosti, ki jo imamo pred 
svojim članstvom. Tako enotne podpore že dolgo 
nismo bili deležni. Z našimi argumenti se strinjajo 
tudi nekateri ekonomisti. Zato bomo po potrebi 
segli še po drugih legalnih oblikah sindikalnega 
pritiska, kot so stavke, splošna stavka in referen
dum.

Marija Lebar

NOVA LJUBLJANSKA BANKA

Slovenske ideje -  evropski denar
Nova Ljubljanska banka je  prejšnji četrtek v 

Celju pripravila srečanje poslovnih strank pod 

naslovom Slovenske ideje -  evropski denar. 

Posvet je  bil namenjen boljšemu razumevanju 

možnosti financiranja razvojnih projektov, ki jih 

omogočajo strukturni skladi Evropske unije. Kot 

je  znano, so aktivnosti EU določene s srednjer

očnim finančnim okvirom, ki se imenuje finanč

na perspektiva in traja šest let. Sedaj smo blizu 

zaključka finančne perspektive 2000-2006, 

zato je  primeren čas za načrtovanje projektov, 

ki naj bi se izpelja li v  obdobju 2007-2013.

Udeležence srečanja poslovnih strank NLB je 
pozdravila direktorica savinjsko-šaleške 
bančne podružnice mag. Lidija Dovšak, pred
lagane spremembe vladnega odbora za re
forme za doseganje učinkovitejše uporabe 
strukturnih sredstev Evropske unije pa je pred
stavil vodja oddelka ekonomskega instituta NLB 
mag. Luka Vesnaver. Med drugim je povedal, 
da spadajo med ključne reformne ukrepe tudi 
ukrepi za učinkovitejše črpanje nepovratnih 
sredstev EU. Predlagane spremembe se nan
ašajo na poenostavitev administrativnega sis
tema črpanja in na pripravo jasnega nabora 
meril za delitev sredstev med posamezne struk
turne sklade in prednostne projekte.

Gost srečanja v Celju je bil Ulric Fayl von Hen- 
taller, svetovalec uprave podjetja Novitech iz

Belgije, kije razmišljal o možnostih financiranja 
slovenskih projektov iz evropskih sredstev. 
Predstavil je instrumente financiranja, ki naj bi 
zagotavljali čim bolj uravnotežen razvoj regij 
znotraj Evropske unije s poudarkom na manj 
razvitih področjih. Po njegovem mnenju ima 
Slovenija ogromen potencial za rast, zlasti na 
področju turizma, potrebno pa je vzpostaviti 
ustrezne državne in regionalne strukture za 
koriščenje sredstev, »Evropska unija lahko 
pomaga, ne rešuje pa osnovnih problemov. To 
je vaša naloga,« je bil jasen Ulric Fayl von Hen- 
taller.

V drugem delu srečanja je mag. Jasmin 
Držanič iz NLB predstavila možnosti finan
ciranja iz naslova strukturnih skladov in 
ponudbo Nove Ljubljanske banke podjetjem, 
ki razmišljajo o prijavi na razpise strukturnih 
skladov. Damjana Lavrič in Zdenka Koron sta 
predstavili še ponudbo deviznih kreditov NLB 
iz sredstev Evropske investicijske banke za 
financiranje projektov podjetij in lokalnih 
skupnosti. Omenjeni krediti sodijo na sloven
skem bančnem trgu med najugodnejše, ven
dar pa obstajajo določene omejitve glede de
javnosti, ki jih iz tega vira ni mogoče financi
rati (proizvodnja orožja, alkoholnih pijač in 
tobačnih izdelkov, igre na srečo, finančno 
posredništvo...).

Franci Kotnik



8. SREČANJE GOSPODARSTVA SA-ŠA REGIJE

Kako zagotoviti konkurenčnost na globalnem trgu
V sklopu letošnjega srečanja ve

likega in malega gospodarstva Sav- 
injsko-Šaleške regije, ki bo poteka
lo od 29. novembra do 13. decem
bra, bo v sredo, 30. novembra, v 
hotelu Paka v Velenju okrogla miza 
Združenja nabavnikovSIovenije, na 
kateri bo govora zlasti o nabavi na 
Kitajskem in v ostalih državah z niz
kimi proizvodnimi stroški. Z izkušn

jami na tem področju bodo 
sodelovali predstavniki Gospodar
ske zbornice Slovenije in podjetij Es- 
otech Velenje, Gorenje Velenje, 
Sava Kranj in še nekaterih drugih.

Istega dne bo v velenjskem cen
tru Nova okrogla miza o konkuren
čnosti slovenskega poslovnega 
okolja, na kateri bosta z uvodnim 
referatom o ekonomskih in social

nih reformah za povečanje 
konkurenčnosti slovenskega gos
podarstva sodelovala člana vlad
nega odbora za reforme dr. Jože 
P. Damjan in dr. Janez Šušteršič.

Problem finančne (ne)discipline 
v Sloveniji bo predstavil Iztok Mo
horič, svetovalec na Obrtni zbor
nici Slovenije, o praksi na tem po
dročju v Avstriji pa bo spregovoril

dr. Michael Knaus. Dr. Jäka Vadn- 
jal iz Javne agencije za podjet
ništvo in tuje investicije bo pred
stavil vire razvojnih sredstev za 
mala in srednja podjetja, Danijel 
Lamperger pa analizo razpisov in 
možne spremembe. Razpravo 
udeležencev bo vodila Vida Petro
včič.

Franci Kotnik

TRIGLAV, ZDRAVSTVENA ZAVAROVALNICA

Zavarovan« prejemajo pisna obvestila
Triglav, Zdravstvena zavaroval

nica je v začetku tedna začela 
pošiljati obvestila svojim zavarov
ancem za dopolnilno zdrav
stveno zavarovanje. Spremenje
na zdravstvena zakonodaja nam
reč določa, da so zavarovalnice, 
ki izvajajo dopolnilno zdravstveno 
zavarovanje, najkasneje do 30. 
novembra letos dolžne svojim za
varovancem poslati pisno obves
tilo o spremembah zdravstvene

zakonodaje in jim ponuditi 
pravično prilagoditev obstoječe
ga zavarovanja.

Predsednik uprave Triglav, 
Zdravstvene zavarovalnice Gregor 
Strmčnik je poudaril, da so za ob
vestila pridobili soglasje Ministrstva 
za zdravje: »Vsebujejo vsa pojasnila 
o zavarovančevem statusu vzavar- 
ovalnem razmerju, novih zavarov
alnih pogojih, načinu plačila prem
ije in trajanju zavarovalne pogodbe,

ki sejo preoblikuje skladno zzakon- 
odajo. Posebej smo izpostavili 
možnost, da lahko zavarovanci 
ohranijo preoblikovano zavarovan
je pri nas ali pa izberejo drugo za
varovalnico. Verjamemo pa, da jih 
bomo s kakovostno ponudbo pri 
Triglav, Zdravstveni zavarovalnici 
zadržali.«

Zakon daje zavarovancem 
možnost, da izbirajo zavarovalni
co od 1. septembra do 31. decem

bra, v praksi pa je to mogoče od 
oktobra dalje, ko sta bili predstav
ljeni ponudbi dveh ponudnic 
dopolnilnega zdravstvenega za
varovanja, prilagojeni novi 
zdravstveni zakonodaji. Triglav, 
Zdravstvena zavarovalnica načr
tuje, da bo svoj tržni delež, kije na 
začetku leta znašal manj kot 
odstotek, ob koncu leta povečala 
na deset odstotkov.

Franci Kotnik

ZZZS OBMOČNE ENOTE RAVNE NA KOROŠKEM

Konstitutivna seja območnega sveta
Območni svet Zavoda za 

zdravstveno zavarovanje Sloveni
je (ZZZS) Območne enote Ravne na 
Koroškem se je prejšnji teden ses
tal na prvi, konstitutivni seji in potrdil 
mandat sedmim novoizvoljenim 
članom sveta in izvolil predsednika 
območnega sveta ter njegovega 
namestnika za novo mandatno 
obdobje 2005-2009. Konec 
oktobra seje namreč iztekel štirilet
ni mandat članov območnih svetov 
ZZZS, zato so bile hkrati z volitvami 
članov skupščine izvedene tudi 
volitve članov območnih svetov 
(predstavnikov delodajalcev, ak
tivnih zavarovancev, invalidov ter 
upokojencev).

Za predsednika ravenskega ob
močnega sveta je bil izvoljen Lojze 
Raško, predstavnik aktivnih zavar
ovancev, zaposlen v koroški ob

močni organizaciji Zveze svobod
nih sindikatov Slovenije na 
Prevaljah. Za namestnico predsed
nika območnega sveta je bila iz
voljena Marija Voglar, predstavni
ca delodajalcev, zaposlena v Glas
beni šoli Velenje, ostali člani ob
močnega sveta pa so: Zora Štrucl 
(predstavnica delodajalcev) iz 
Nazarij, Mira Cvahte (predstavnica 
delodajalcev) iz Slovenj Gradca, 
Andrej Kranjc (predstavnik aktivnih 
zavarovancev) iz Mozirja, Tanja Hari 
(predstavnica invalidov) iz Vuzen
ice in Fanika Korošec (predstavni
ca upokojencev) iz Raven na Ko
roškem.

Območni svet ZZZS spremlja izva
janje zdravstvenega zavarovanja 
na svojem območju, sprejema 
pobude, predloge in pripombe za
varovanih oseb s svojega območ

Portal Savinjske doline

ja, zlasti kar zadeva pogodbe z iz
vajalci, daje predloge in pobude 
organom upravljanja zavoda, daje 
pobude za izboljšanje dela pri 
zdravstvenih zavodih in zasebnih 
zdravstvenih delavcih, sodeluje v 
postopkih imenovanja članov skup

ščine Vzajemne zdravstvene za
varovalnice d.v.z., obravnava 
poslovno poročilo o delu območne 
enote, delovni in finančni načrt za
voda ter daje pobude za izboljšan
je njegovega dela.

Franci Kotnik

BORZA PONUDB IN POVPRAŠEVANJA
Borzoje oblika mednarodnih poslovnih priložnosti malih in sred

nje velikih podjetij na trgu Evropske unije, centralne in vzhodne 
Evrope ter mediteranskih držav. Omogoča vam, da preko široke 
mreže Euro Info Centrov (EIC) sklenete finančno, tehnično ali pro
dajno mednarodno poslovno sodelovanje.

EIC Maribor (Dijana Bestijanič), tel: 02 /  333 13 07, faks: 02 /  333 13 09, e-pošta: 
diiana.bestiianic@mra.si. hltp://eic.mra.si

EIC-nov-37: Turški prodajalec trak
torjev in kmetijskih strojev išče part
nerje za komercialno sodelovanje.

EIC-nov-38: Italijansko podjetje 
želi vzpostaviti komercialno 
sodelovanje na področju turizma in 
hotelirstva.

EIC-nov-45: Turško podjetje, ki se 
ukvarja z okoljskimi tehnologijami, 
alternativnimi viri energije in siste
mi za zunanjo razsvetljavo, išče

partnerje za tehnično in finančno 
sodelovanje.

EIC-nov-50: Francosko podjetje, 
ki se ukvarja z lesenimi konstrukci
jami za hiše, išče partnerje za 
komercialno, finančno, tehnično in 
proizvodno sodelovanje.

EIC-nov-51 : Špansko podjetje, ki 
izvaja prevozne storitve, išče izvoz
na podjetja za poslovno sode
lovanje.



OBČINSKI SVET LJUBNO

Poglobljena in temeljita razprava
Ljubenski občinski svetniki so 

tokrat najpomembnejši del raz
prave na seji občinskega sveta na
menili vsebini proračuna za pri
hodnje leto, ki je tudi tokratfinančno 
izravnan. To pomeni, da bo iz
vedenih nalog in evidentiranih 
odhodkov toliko kot planiranih pri
hodkov. Po besedah županje Anke 
Rakun bo razvojno naravnan pro
račun sprejet na decembrski seji, 
zaradi javne razprave, ki šetraja, pa 
o proračunskih podrobnostih ni 
želela govoriti.

Svetniki so potrdili tudi drugi reba

lans letošnjega proračuna inje višji 
za 38 milijonovtolarjev. Sredstva so 
v glavnem namenili za povečanje 
izdatkov na področju zimskega in 
letnega vzdrževanja občinskih 
cest, izdatkom za družinskega po
močnika in vlaganju v športno infra
strukturo.

Posebna točka dnevnega reda je 
bila namenjena uvedbi cen odva
janja in čiščenja odpadnih in pa
davinskih voda v občini Ljubno. 
Občinski svet je sprejel sklep, na 
podlagi katerega bo z novim letom 
uvedeno plačevanje kanalščine v

višini 136 tolarjev za kubični meter.
V nadaljevanju so svetniki sprejeli 

10-odstotno povišanje ekonomske 
cene vrtca. V razpravi so izpostavili 
problem zmanjševanja števila 
otrok v vrtcu, kar je posledica 
upadanja natalitete, zato se lahko 
zgodi, da bo vrtec namesto vsedan- 
jih štirih oddelkih posloval samo še 
v treh.

Savinjčan

Po besedah županje Anke Rakun bo 

razvojno naravnan proračun sprejet 

na decembrski seji (foto: EMS)

OBČINA SOLČAVA

Nizka realizacija proračuna
V Solčavi so v preteklem letu 

dosegli 84,6-odstotno realizacijo 
občinskega proračuna, vzrok za 
nizko realizacijo pa je po mnenju 
vodje občinske uprave Mateje 
Suhodolnik potrebno iskati v zamiku 
izplačil sredstev iz državnega pro
računa. Načrtovana sredstva za 
izgradnjo nadomestnega vodovo
da Icmank in za pitno ter 
protipožarno vodo je finančno min
istrstvo nakazalo šele v letošnjem 
letu. Manj sredstev, kot so načrtova
li, se je nateklo iz naslova za upo
rabo stavbnega zemljišča, do zami

ka pa je prišlo tudi pri nakazilu de
narja za vzdrževanje gozdnih cest.

Suhodolnikova pravi, da so na dvig 
realizacije proračuna vplivali prihod
ki iz naslova turistične takse, zakona 
o financiranju občin in upravnih taks. 
»Na odhodkovnem delu so bile spre
membe zaradi uskladitve plač s kole
ktivno pogodbo za negospodarske 
dejavnosti, višjih stroškov zavarovanj 
in progresivne lestvice davka na iz
plačane plače. Za vrtec je bilo pora-

Vodja solčavske občinske uprave 

Mateja Suhodolnik (foto: EMS)

bljenega 0,65 milijona tolarjev manj 
denarja, v šolstvu pa so bili stroški v 
skupnem znesku za 1,2 milijona 
tolarjev višji od predvidenih. Nepre
dviden strošek je nastal zaradi ure
janja arhiva, tako kot zahtevajo stand
ardi,« pojasnjuje Suhodolnikova. Ra
zumljivo je, daje zaraditega dinami
ka izplačil izvajalcem za investicije 
sledila prihodkovnemu delu pro
računa, to pa pomeni, da so bila po
rabljena sredstva na tem delu nižja, 
glavne investicijske postavke pa so 
prenesli v letošnje leto.

Savinjčan

OBČNI ZBOR KLUBA ZGORNJESAVINJSKIH ŠTUDENTOV

Resno delo garancija za uspeh
V prostorih Turistične kmetije 

Plaznik na Ljubnem je minulo so
boto potekal občni zbor Kluba 
zgornjesavinjskih študentov. Klub 
združuje študente iz celotne doline, 
ki so se ob tej priložnosti ozrli na 
minulo delo, ki gaje predstavil dose
danji predsednik Jernej Pintar iz 
Ljubnega.

V preteklem obdobju so izpeljali 
preko trideset različnih projektov, 
med katerimi je Pintar izpostavil 
predvsem dva, ki imata največjo 
vsebinsko težo. Prvi je ureditev 
spletne strani kluba po idejni zas
novi njihovega člana, drugi pa je 
uspešno izpeljan razpis za celost
no grafično podobo kluba.

Dosedanji predsednik Kluba zgornjesavinjskih študentov Jernej Pintar 

(levo) in novi predsednik Jernej Petrin (foto: Franjo Atelšek)

Letošnji občni zborje bil tudi vzna- 
menju volitev novega vodstva klu
ba, na katerem so izvolili člane up
ravnega in nadzornega odbora ter 
disciplinske komisije. Za novega 
predsednika KZSŠje bil izvoljen štu
dent psihologije Jernej Petrin, ki 
navkljub dobremu dosedanjemu 
delu starega vodstva ne bo imel 
lahkega dela, saj prihodnost štu
dentov v Sloveniji ni rožnata, kot se 
je slikovito izrazil eden od prisotnih. 
Vendar je večina problemov, ki 
tarejo študentsko generacijo, reš
ljivih z resnim delom, na katerega 
so zgornjesavinjski študentje po 
zagnanosti sodeč tudi pripravljeni.

Franjo Atelšek



Z a m r z n i l i  s m o  o b r e s t i !

F o r d F o c u s ,  F ies ta , Fus ion , M o n d e o  
in F o c u s  C -M A X  s erije  P o la r  E dition:
•  b o g a ta  o p r e m a  

p o s e b n o  u g o d n a  c e n a
«■* k o m p le t  z im sk ih  p n e v m a tik  
«■* b r e z o b re s tn o  fin a n c ira n je

F o r d C r e d i t  p o  s is te m u :
- 1 / 2  ta k o j, 1 /2  č e z  e n o  le to  
- 1 / 3  ta k o j, 1 /3  č e z  e n o  le to  

in 1 /3  č e z  d v e  leti
«a* o m e je n a  k o lič in a  vozil n a  za lo g i
•  poh itite !

•Resta, Fusion, Focus in Focus C-MAX: polovice - EOM 0,25%: tretjine - EOM 1,53%: Novi Mondeo: polovice 
- EOM 0,17%: tretjine EOM -1,01%; Mondeo: EOM 0%, Sika je simbolična

P riv o š č i si! F ord Z im a

A C  M la k a r  Cesta Simona 'Blatnika 18
3320 Velenje 
tel.: 03/898 5670

K a j i  D E L E J A

f Za 2. rojstni dan ti 
želim veliko 

zdravja in veselja!
:

Stara mama

Dvojčicam a

A n i  in  T j a š i
iz Vranskega

za 2. rojstni dan 
iskrene 

čestitke!

DEDI in BABI

LUČE OB SAViNJ

Bo obvoznica v resnici zgrajena v štirih letih?
Na prvi prostorski konferenci, ki jo  je  pripravi

lo m inistrstvo za okolje in prostor, je  b il pred

stavljen osnutek programa priprave državnega 

lokacijskega načrta za ureditev regionalne 

ceste Radmirje-Luče skozi oziroma ob naselju 

Luče te r zagotavljanje poplavne varnosti Luč. 

Od petih variant sta za Lučane sprejem ljivi dve.

Prva je ureditev obvoznice v pravem pomenu 
besede, saj bi trasa s cestnim predorom skozi 
Breznico v celoti potekala mimo naselja. Po dru
gi varianti naj bi cesta potekala po visokovodnem 
nasipu tik ob desnem bregu reke in se nad jezom 
v Savinji priključila na obstoječo regionalno ces
to proti Logarski dolini. Po tej varianti naj bi nov 
most zgradili neposredno ob obstoječem.

Končna odločitev naj bi bila v rokah strokovnja
kov, čeprav župan Ciril Rose poudarja, da bodo 
tudi Lučani imeli možnost razpravljati o končni 
odločitvi. »V vsakem primeru,« pravi Rose, »bo 
potrebno precizno opredeliti izvoze in uvoze v 
naselje in vprašanje okoljske ureditve vstopa v 
Luče.« Po mnenju Jureta Pejanoviča z Direkcije 
RS za ceste bj lahko prišlo do dejanske realizac
ije projekta vtreh do štirih letih od prvejavne pros
torske konference.

Obstoječa regionalna cesta poteka skozi Luče

Dela pred Lučami so zopet v teku, vendar po 

zagotovilih pristo jn ih  obvoznice prej kot v 

š tir ih  le tih  ne bo (fo to : EMS)

v zelo neugodnih horizontalnih in vertikalnih ele
mentih. Ozko grlo predstavlja odsek skozi naselje, 
kjer je zaradi obstoječe povezave na nekaterih 
mestih onemogočen dvosmerni promet, z vidi

ka varnosti pa je obstoječa cesta povsem neus
trezna.

Podobno je s strugo Savinje, ki ne zagotavlja 
poplavne varnosti urbanih površin na območju 
Luč. Po podatkih ministrstva za okolje in prostor 
regulirana Savinja z visokovodnim nasipom za
gotavlja varnost pred približno 20-letnimi voda
mi z minimalno varnostno višino. Pri pretokih z 
desetletno povratno dobo je preplavljen spodnji, 
nižje ležeči del Luč, kar seje zgodilo med popla
vami leta 2000.

Na podlagi že izdelanih analiz in predvideno 
gradnjo obvoznice, so podana osnovna izhodiš
ča za zagotovitev zahtevne poplavne varnosti in 
urejenosti struge Savinje na območju Luč. Hkrati 
je potrebno opredeliti poplavno varnost Lučnice, 
ki je bila regulirana po katastrofalnih poplavah 
novembra 1990.

Savinjčan

^ ^ R I N E K

Nekako zabavno je početi 
to, kar je nemogoče.

_________________________ Walt Disney



LJUBNO, LUČE IN SOLČAVA

Razvojni program podeželja za tri občine
V letošnjem  letu je  M inistrstvo za km etijstvo, gozdarstvo in prehrano 

ob jav ilo  razpis za sofinanciran je  dopolnitve obstoječih razvojnih pro

gramov podeželja in oblikovanje lokalnih akcijskih skupin (LAS) zaradi 

p rilagod itve  Predlogu Uredbe sveta o podpori za razvoj podeželja in 

Evropskega km etijskega sklada za razvoj podeželja za programsko ob

dobje 2007-2013. Občine Ljubno, Luče in Solčava, t.i. Leader območja, 

so se s skupno vlogo prijav ile  na razpis te r izdelale program aktivnosti 
za le ti 2 0 0 5  in 2006.

Po programu bodo izvedli štiri 
delavnice na temo okolja in prosto
ra, človeških virov ter turizma in 
kmetijstva. Razvojni program, ki je 
bil izdelan že leta 2003, bodo vse
binsko dopolnili v analitičnem delu, 
predvsem pa bodo opredelili pred
nostne naloge ob upoštevanju 
smernic Skupnosti in Nacional

nega strateškega načrta, oprede
lili ukrepe po posameznih oseh ter 
izdelali finančni načrt za obdobje 
2007-2013.

Okrepiti želijo lokalno partnerstvo 
med javnim in zasebnim sektorjem, 
skratka z vsemi, ki bodo pripravljeni 
sodelovati in združevati potrebna 
finančna sredstva za realizacijo

Udeleženci delavnice na temo predstavitve Predloga Uredbe
(foto: David Špeh)

-

VRO<
S U Z U K I

—

SUZUKI IGNIS 1.3 GII 4x4, klimo, ABS 
VROČA CEHA: 2.990.000 SIT

SUZUKI «AG0NR+1.3 M 4x4, ktao, ABS.
VROČA CENA: 2.600.000 SIT

SUZUKI LIANA 1.6 GU(4x4, klimo, ABS 
VROČA CENA: 3.690.000 SIT

SUZUKI JIAANV 1.3 VX 4x4, ABS 
VROČA CENA: 3.490.000 SIT

A v t o m o t i v  R a d o  d . o . o .  
A V T O H I Š A  O D A R  C E L J E

SUZUKI GRAND VITARA 2.0 TD 4x4,5 »rol, ovt. klimo, ABS . 
VROČA CEKA: .5.190.000 SIT

Dečkova 43, 3000 Celje 
Tel: 0 3 /4 2  54 370

skupnega razvojnega progra
ma. Za koordinacijo vseh ak
tivnosti bodo občine izbrale 
skupnega upravljavca progra
ma in v skladu z navodili Ministrst
va za kmetijstvo, gozdarstvo in 
prehrano oblikovale lokalne ak
cijske skupine (LAS), kar pred
videva tudi Uredba.

Bistvo programa Leaderje, da 
prenaša odgovornosti in 
odločitev o razvojnih priorite
tah na lokalni nivo, hkrati pa vk
ljučuje integralen pristop k raz
voju podeželja, kjer je kmeti
jstvo le sestavni del razvoja 
podeželja.

V Sloveniji imamo 31 Leader 
območij s skupnim razvojnim 
programom, ki se bolj ali manj 
uspešno prilagajajo novi poli
tiki razvoja podeželja. Primer 
uspešnega Leader območja 
je na delavnici predstavil Josip 
Pintar iz zavoda Ciza, ki poleg 
Mestne občine Ljubljana 
združuje še občine Grosuplje, 
Ig in Škofljica, naslov pa nosi 
Sožitje med mestom in pode
željem.

Zavedati se je treba pomena 
uspešnega dela in prilagajanja, 
saj bo mogoče določena finanč
na sredstva za razvoj podeželja 
pridobiti le na osnovi postavljenih 
razvojnih prioritet in projektov, za 
katere bo zagotovljen del sred
stev tudi znotraj lokalnega part
nerstva.

Bernarda Prodnik



Kako prihaja Miklavž na Veniše?
a) s kolesom
b) s sanmi
c) z balonom
d) na stop

Obkroži pravilen 
odsovor

in izreži kuponček!

Priimek:

Vipotnik Janez s.p.,
Gotovlje 111 c,
3310 Žalec

DELOVNI ČAS:
pon. - pet.: od 8.00 do 19.00,
sob.: od 8.00 do 12.00

M E S A R S K I  S T R O J I  I N  P R I B O R

E lektrične m esorezn ice , ž a g e  za kosti, noži, sekire, 
vakum irn i stroji, v re č k a  za va ku m ira n je , 

č re v a  (n a ra vn a , u m e tna ), m reže, 
z a č im b e  in vezni m a te ria l.

8 9 , 1  M H z

>avU\jskl v«L -
P o s lu š a j t e  n a s  v s a k  d a n  

o d  5 . 3 0  d o  1 0 .0 0  in  1 4 .0 0  d o  1 9 .0 0 .
Radio Gotdi Savinjski val d.o.o., Dolenja vas 83, 3312 Prebold

Telefon:
710-23-30

O d p rto :
pon. - p e t. od  8 . d o  12. 

in o d  14. d o  19. ure  
sob: od  8. d o  12. ure

Ob gotovinskem 
nakupu vas 

bomo nagradili!

T R G O V IN A  Z O B U T V IJO  Z A  VSE G EN ER AC IJE  
I v  prodajnem centru IZOLES Nazarje, tel. št. 8 3 9  OS 5 5

N a žJHoLo-gl vs ilk « ätefeär® a® aSaac®

VABLJENI V PRENOVLJEN LOKAL PICERIJE IZOLES 
1031 892 685 od pon. do pet. pečemo pice že od 9. ure dalje

BUItKO dm, Lačja Vas 22,355! Nazarje

GSM : 041/698-424

¥  to re k , .6 . d e ce m b ra , o b  1 8 . uri 
p rih a ja  na V e n iše  S veti M ik lavž ki 

b o  o b d a ril v se  o tro k e .

P r i p r a v i l i  s m o  v a m  n a g r a d n o  i g r o  

s  t r e m i  b o g a t i m i  n a g r a d a m i :

S  s a b o  p r i n e s i t e  i z r e z a n  i n  i z p o l n j e n  k u p o n č e k .
Ž r e b a n j e  b o  p o  p r i h o d u  M i k l a v ž a .  

P r i d i t e ,  s p l a č a l o  s e  v a m  b o .
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Piše: Aleksander Videčnik

Od žen si otrgana, od Jezusa požegnana;
Ti ljuba vinska trta, ti si veselje moj'ga srca! 

*

Od možev si oprešana, Od Jezusa 
požegnana;

Ti ljuba vinska trta, ti si veselje moj'ga srca! 
*

Od konjičkov si odpeljana, od Jezusa 
požegnana;

Ti ljuba vinska trta, ti si veselje moj'ga srca!

Ta ura bo prišla, morebiti nicoj, 
nobeden pTjatlov ne pojde z menoj.

To truplo bodo djali v černo zemljo,
duša pa pojde, kamor zasluž'la si bo. 

*

Duša pa pojde, kamor zasluž'la si bo:
al' v vice, al' pekel, al' sveto nebo.

*

Vice so hude, pekel še hujš'
gor' v svetih nebesih veselje je vse.

*

PiDsfea
(napitnica)

Znano je, daje bil Franc Praprotnik doma iz 
Šentandraža nad Polzelo. Tako ni čudno, daje 
iz svojega rojstnega kraja zapisal tole napitni
co:

Ti ljuba vinska trta, ti si veselje moj'ga srca! 
Po zimi spiš, po ief cvetiš, vjesen' nam sode

natočiš.
*

Od Slovencev si popita, od Jezusa 
požegnana;

Ti ljuba vinska trta, ti si veselje moj'ga srca!

Podobna besedila vinskih napitnic zasledimo 
tudi drugje v vinskih krajih. Vendar je to besedilo 
prav posebne vsebine. Namreč opeva poleg vin
ske trte tudi vse tiste, ki trto negujejo. Kaj delajo 
fantje, kaj dekleta, kaj žene in kaj možje. V knjigi 
dr. Karla Štreklja je pesem objavljena s pripom
bo, da izvira "od svetega Andreja pod Oljsko 
goro". Očitno seje pesem pela, saj ima refrene v 
vsaki kitici. V Štrekljevi knjigi je uvrščena med "Med 
pesmi pivske in v veseli družbi". Žal pa napeva ne 
poznamo.

Od moža si obrezana, od Jezusa požegnana;
ti ljuba vinska trta, ti si veselje moj'ga srca!

*

Od fantov si okopana, od Jezusa požegnana;
Ti ljuba vinska trta, ti si veselje moj'ga srca!

*

Od deklet si ovezana, od Jezusa požegnana; 
Ti ljuba vinska trta, ti si veselje moj'ga srca.

Obsmrfnice
Tako je imenoval Štrekelj pesmi, ki so jih peli 

mrtvim ob mrtvaškem odru. Nekoč je v vsaki vasi 
bil pevec, ki so ga naprosili, daje "pel mrtvemu". 
Tudi v naših krajih je bil to zelo znan običaj. Franc 
Praprotnikje zapisal tole obsmrtnico:

3 ècemo etate fotogtaftfe

Med zadnjo vojno pobrani zvonovi v Radmirju. Radmirska babica Marija Žverk je  o tem zapisala: 

“ 16. maja 1943 so ves dan zvonili, 17. maja pa jih  dol vrg li in odpeljali. Š tir i pri Frančišku in 

enega v Radmirju.”  Zanimiv podatek in tud i slika je iz Muzejske zbirke v Gornjem Gradu.

Oče in mati so me učili lepo,
pisaf in brati in služit' Bogu.

*

Pa nisem veliko porajtal na to,
po moji nemarnosf zapravil sem jo.

*

Ko b'jaz pred vedel, kak' hudo je v peklu, 
pokoro bi delal, da b' zgruntat ne b'lo.

Ker so marsikdaj te pesmi peli domači godci, 
so seveda podobna besedila znana tudi v drugih 
krajih in ne samo v mozirskem predelu, od koder 
naj bi pesem izvirala.

Še o starih
imenih d Ulozirju
V našem časopisu sem objavil seznam starih 

hišnih imen Mozirja, ki gaje sestavil Franc Hrib
ernik leta 1947. Pisecje zaključil seznam pri hišni 
številki 132, pa tudi vmes nekatere manjkajo. 
Naša bralka dr. Maroltova meje opozorila, da 
manjka podatek o "Špenglerjevih" ob Trnavi. 
Ugotovili smo, da so podatki sledeči: Številka 133 
Krumpačnik - Špengler. Ignac Krumpačnikje bil 
znan Mozirjan in tudi občinski odbornik v času 
županovanja Matije Goričarja. Naj ob tem ome
nimo,daje vomenjeni hiši bila prej nekoč usnjar
ska predelava enega od Hofbauerjev.

OBMOČNO ZDRUŽENJE 
RDEČEGA KRIŽA MOZIRJE

Na trgu 20, Mozirje,
Tei: 03 5832 725

KRVODAJALSKA AKCIJA

Vabimo Vas na krvodajalsko 
akcijo, ki bo v petek, 2. decembra 
2005, od 8. do 13. ure v osnovni 

šoli na Rečici ob Savinji.

Vljudno vabljeni!

DANES J A Z  ZA T E ... JUTRI Tl ZAME!



KAKO VARNO POSKRBIMO ZA SVOJO PRIHODNOST

Različni donosi vzajemih skladov 
v letu 2005

Leto se počasi pomika proti kon
cu in čas je, da zopet pogledamo, 
koliko so zaslužili ali izgubili vlagatelji 
v vzajemne sklade, ki se tržijo v Slov
eniji. Po donosnosti od začetka leta 
še vedno prednačijo skladi avstri
jskih bank Raiffeisen (ROM) in Bank 
Austria, v boj za najvišja mesta pa 
so se vmešali še skladi S6AM, torej 
skladi francoske Societe Generale, 
kijih trži banka SKB.

Na prvem mestu je z 51,26 odstot
ki RCM-Eurasien-Aktien zamenjal 
dosedanjega vodečega, RCM-Os- 
teuropa-Akfien, ki pa se še vedno 
ponaša z 49,28 odstotki donosa. 
Na tretjem mestu je novinec na 
lestvici SGAM-Equifies Eastern Eu
rope, ki prav tako vlaga v delnice 
podjetij iz Vzhodne Evrope, doseg
el pa je 47,32 odstotkov višjo vred
nost kot na začetku leta.

LOJZE GLUK
S vetova lec na odseku za 
gozdno gospoda rsko  
načrtovanje, Zavod za gozdove 
S lovenije , OE Nazarje

S avin jsko  gozdarsko d ruštvo 

Nazarje je  19. oktobra organizira

lo strokovno ekskurzijo  v  dolino 

Rezije. Izleta se je  udeležilo  29 

članov društva. Ita lijanski gozdar

j i  so jim  predstavili gospodarjenje 

z gozdovi in organizacijo gozdar

ske službe.

Dolina Rezije je najbolj zahodna 
dolina slovenskega narodnega 
ozemlja. Dolga je 21 kminširokatri 
do štiri km, vendar pa v njej živi le 
1.300 prebivalcev. Zaradi naravnih 
pregrad - visokih gora, so Rezijani

Če pogledamo v podrobnejšo 
sestavo vodilnega sklada, opazimo 
veliko izpostavljenost naftnim pod
jetjem. Delnice ruskega naftnega 
podjetja Lukoil predstavljajo preko 
osemodstotni delež, skupaj z ostal
imi ruskimi naftnimi družbami (Yu- 
kos, Surgutneftegaz) pa je bilo na 
začetku leta v skladu preko 15 
odstotkov sklada naloženega v del
nice ruskih naftnih podjetij. Skladje 
na naftna podjetja stavil tudi na Ki
tajskem, delnice podjetij, kot so 
CNOOC, PetroChina in Hongkong & 
China Gas, pa so predstavljale več 
kot šest odstotkov premoženja 
sklada. Če prištejemo še naložbe v 
madžarski MOL in poljski PKN, vidi
mo, da je v začetku tega leta sklad 
skoraj četrtino sredstev naložil v 
podjetja, ki so največ pridobivala ob 
rastoči ceni nafte.

Zelo veliko, skoraj 20 odstotkovje 
sklad evrazijskih delnic stavil tudi na 
telekomunikacijski sektor. Delnice 
največjega kitajskega mobilnega

živeli ločeni od ostalega slovenske
ga zaledja, zato so ohranili poseb
no slovensko narečje, mnoge stare 
običaje, šege in posebnosti. Le te so 
jim predstavili v kulturnem domu -

operaterja predstavljajo skoraj se
dem odstotkov sklada. Sledi deset 
odstotkov v ruskih operaterjih Vim- 
pel-Communications in Mobile Tel
esystems ter China Telecom, Češki 
Telekom. Telekomunikacijskim s 14 
odstotki sledijo delnice podjetij iz fi
nančnega sektorja, med katerimi 
najdemo velike madžarske, češke, 
kitajske, ruske in turške banke.

Kdo v letošnjem letu izgublja? Sko
raj osem odstotkov manj kot na za
četku leta je vredna točka Sklada 
slovenskih delnic, ki ga upravljajo 
NLB Skladi, negativne donose pa so 
pridelali še trije vzajemni skladi, ki 
vlagajo pretežno v slovenske deln
ice, med katerimi je smiselno 
omeniti več kot petodstotni zdrs 
sklada Delniški Živa, ki ga upravlja
jo Primorski skladi. Medtem ko bi pri 
NLB-jevem skladu slovenskih deln
ic še lahko razumeli negativne do
nose, ki jih povzroča splošno 
upadanje vrednosti delnic sloven
skih podjetij, ima Živa v sestavi

Rozajanski kulturski hiši, etno
loškem muzeju in muzeju 
brusačev.

V preteklosti je večina ljudi živela 
od živinoreje na pašnikih v planinah,

precej evropskih delnic, zato ni 
povsem jasno, od kod tako slab re
zultat. Najbrž so se na tuje trge po
dali prepozno in s premalo znanja.

V letošnjem letu se je v slovenske 
sklade nateklo dodatnih 28 milijard 
svežih prihrankov, kar je primerljivo z 
letom 2003, koje v sklade priteklo 25 
milijard tolarjev, a vendar bistveno 
manj kot lani, ko smo Slovenci v vza- 
jemce vložili kar 82 milijard tolarjev. 
Za upad so v veliki meri krivi padajoči 
tečaji na ljubljanski borzi, nekaj pa tudi 
sveža konkurenca iz tujine.

Letos je največ svežih sredstev 
izboril KD-jev sklad skladov Prvi iz
bor, in sicer 4,5 milijarde tolarjev, 
sledi pa mu Kombinirani sklad NLB 
Skladov z 4,1 milijarde. Med 
družbami za upravljanje ima z 31 
odstotki še vedno največji tržni 
delež KD, na drugem mestu je Triglav 
DZU s 24 odstotki, sledijo pa NLB 
Skladi z desetimi odstotki in za njimi 
Probanka, Ilirika ter KBM Infond.

Borut Repše

Reziji
v sedanjem času pa večina odhaja 
na delo v industrijske predele v Fur
lanijo. Zanimivoje, daje dandanes v 
celotni Reziji le 25 glav govedi. 
Zaradi opuščanja paše in spremen
jenega načina življenja se tako zar
aščajo velike površine travnikov in 
pašnikov.

Tu se gospodarjenje z gozdovi in 
organizacija gozdarske službe od 
slovenske precej razlikuje. Načr
tovanje v gozdovih izvaja državna 
gozdarska služba, poleg tega pa 
tudi profesionalna zasebna podjet
ja, ki imajo za to ustrezno licenco. 
Gozdarska služba je v Italiji organ
izirana v okviru 20 regij, ki delujejo 
na nivoju lokalnih skupnosti. Veči
na gozdov vdolini je v lasti države in 
lokalnih skupnosti, gospodarjenjeje 
zaradi težke dostopnosti nerenta
bilno.

Velika količina padavin in mile 
temperature ugodno vplivajo na 
razvoj bogatega in raznovrstnega 
rastlinstva; med gozdovi prevlad u-

Članom Savinjskega gozdarskega društva Nazarje so v Ravanci 

predstavili delovanje narodnega parka Julijske Predalpe
(foto: Lojze Gluk)

ZAVOD ZA GOZDOVE SLOVENIJE, OBMOČNA ENOTA NAZARJE

Gozdarji na obisku v



jejo bukovja -  70%, velik delež pa predstavljajo 
tudi borovja in ruševje. V Ravanci, ki predstavlja 
središče Rezije, so obiskali informacijsko središ
če Narodnega parka Julijskih Predalp, kjer so jim  
predstavili delovanje in upravljanje parka.

Narodni park Julijske Predalpe je bil ustanov
ljen leta 1996, meri 10.000 hektarov in je  drugo 
največje zavarovano območje v Furlaniji Julijski 
Krajini. V parku skrbijo za trajnostni razvoj in strok
ovno upravljanje zavarovanega območja ter 
pripravljajo različne razstave, publikacije, pr- 
iredilve, vodijo skupine turistov itd. Park je bil v 
izogib konfliktov pri upravljanju oblikovan tako, da 
v njem ni nobenega naselja. Z ustanovitvijo par
ka je 10 ljudi različnih profilov dobilo nova delov
na mesta. Za lažje doseganje zastavljenih ciljev 
uprava parka aktivno sodeluje s sosednjim  
Triglavskim narodnim parkom.

Kljub temu daje življenje domačinov v Reziji zaradi 
specifičnih razmerzelotežko, predstavlja ustanov
ljeno zavarovano območje z bogatimi naravnimi 
in kulturnimi danostmi pomembno perspektivo za 
razvoj Rezije v prihodnosti. Naši gozdarji ugotavl
jajo, da je Zgornja Savinjska dolina v primerjavi z 
Rezijo precej lepša, vendar poje potencial bogast
va kulturne dediščine in lepot ohranjene narave 
še vedno premalo izkoriščen. Ob sedanjih trendih 
nazadovanja industrije in kmetijstva, bo potrebno 
razmisliti o novih možnostih za nadaljnji razvoj tudi 
v Zgornji Savinjski dolini. Zaradi bogate kulturne 
dediščine in ohranjene narave nam je turizem 
dejansko usojen.

Bogastvo doline nam je ves čas na očeh, le mi 
ga ne znamo prepoznati in ustrezno ceniti, saj se 
nam zdi nekaj običajnega in samoumevnega. 
Včasih je vendarle potrebno pogledati k sose
dom, da se zavemo, kaj imamo!

JUVANJE 200 5

Usposabljanje Jamarske

Slovenija je  izredno bogata s kraškimi jamami. 
Raziskanih je  že preko 8.000 jam. Žal pa se v 
jamah dogajajo tudi nesreče. Jame in brezna so 
precej pogost pojav za hribovje in gorovje v okoli
ci Zgornje Savinjske doline. Lahko se vam zgodi, 
da vam na prijetnem sprehodu skozi gozd zdrsne 
ravno v bližini vhoda v brezno. Primerilo pa seje 
že, da je  nesrečni turni smučar padel v globoko

Reševalca s sistemom »protiteže« dvigujeta 
poškodovanca v nosilih (fo to : A leš  S tražar)

brezno. Včasih pa se zgodi, da se poškoduje 
kakšen jamar. V vseh takšnih primerih na pomoč 
prihitijo jamarski reševalci. Svojo pomoč ponud
ijo tudi pri reševanjih z visokih stavb v primeru 
požarov in podobnih nesreč. Za učinkovito re
ševanje je potrebno veliko znanja.

V oktobru je Jamarska reševalna služba organ
izirala enotedensko usposabljanje za devet na
jbolj aktivnih jamarskih reševalcev iz cele Slov
enije. Tečaj je pod vodstvom štirih izkušenih in
štruktorjev Jamarske reševalne službe potekal 
pretežno v Zgornji Savinjski dolini.

V stenah na območju Hude Luknje in Zgornje 
Savinjske doline so pridobivali znanje iz različnih 
reševalnih tehnik in tovariške pomoči. En dan so 
namenili tudi osnovam miniranja za potrebe re
ševanja. Na tečaju so izvedli tri reševalne vaje v 
breznih na Golteh in pod Olševo. Zaključno re
ševalno vajo so izpeljali v Klemenškovem peklu, 
kjer je devet reševalcev izvedlo dvig namišljen
ega poškodovanca iz globine 210 metrov.

Tečajniki so utrdili in dopolnili znanje iz reševal
nih tehnik. Tako tečajniki kot tudi inštruktorji so bili 
zelo zadovoljni z usposabljanjem in tudi z zelo 
dobrimi odnosi med tečajniki in inštruktorji. V re
ševalnih akcijah so namreč ravno medsebojni 
odnosi izredno pomemben dejavnik uspešnega 
in hitrega reševanja.

Mojca Hribernik

M iklavževanje v Nazarjah
Turistično društvo Nazarje bo tudi 

letos p rip rav ilo  trad ic iona lno  
miklavževanje. Nazorske otroke bo 
Miklavž obiskal v ponedeljek, 5. de
cembra, ob 17. uri pred gradom 
Vrbovec, kjer bodo osnovnošolci v 
sodelovanju s člani turističnega 
društva in franč iškansk im  sa
mostanom pripravili kratek kulturni

Miklavž pride
Kot je v zadnjih letih v navadi, se 

bo Miklavž ustavil tudi na Rečici ob 
Savinji in letos s še posebej bogati
mi in prisrčnim i darilci razveselil 
otroke. Kaže, da bo prihod Miklavža, 
angelov in parkljev spremljal tudi 
sneg, tako da bo pričakovanje in 
srečanje z otroškim dobrotnikom 
še posebej slovesno.

Člani dom ačega turističnega 
društva so Miklavža prosili, naj se na

program in Miklavžev sejem.
Če si otroci zaslužijo darila, bodo 

odločili njihovi starši, ki bodo lahko od 
sobote, 26. novembra do 4. decem
bra vživilskihtrgovinah v Nazarjah in 
Šmartnem ob Dreti kupili Miklavževe 
bone. Darila bodo, kot vsako leto, 
raznolika in praktična.

VH

tudi na Rečico
Rečici oglasi v ponedeljek, 5. decem
bra, ob 17. uri pred farno cerkvijo. Pri 
obdaritvi otrok bodo morali priskoči
ti na pomoč tudi starši z nakupom 
bona v vrednosti tisoč tolarjev, ven
dar pa organizatorji obdarovanja 
zagotavljajo, da bo vrednost daril viš
ja  od tisočaka. Boni bodo na voljo v 
samopostrežni trgovini Era pri Lud
viku Velamu in v vrtcu na Rečici.

Marija Sukalo

KNJIGA MESECA 
V KNJIŽNICI MOZIRJE

Umberto Eco:
Foucaultovo nihalo

Zdi se, daje po izidu knjige Dana Browna Da Vincijeva šifra, kjer eno izmed 
glavnih vlog igrajo vitezi Templarji, svet postal prevzet s skrivnostnejšo plat
jo  katoliške zgodovine, romani s podobno tematiko se izdajajo skoraj kot po 
"tekočem traku".

Tudi v knjigi meseca vam tokrat predstavljamo kompleksen psihološki triler, 
katerega glavna nit so vitezi Templarji. Nikakor pa ne gre za posnemovalca 
hita Da Vincijeva šifra, saj je  roman enega na
jpomembnejših intelektualcev moderne dobe, Um
berto Eca, Foucaultovo nihalo, bil prvič natisnjen 
že leta 1988. Kot že rečeno, gre za intelektualen 
triler, ki ga pripoveduje Casaubon, študent filologi
je, ekspert za temo srednjeveških vitezov Tem- 
plarjev. Ta nazadnje na lastni koži izkusi marsikate
ro temačno spletkarjenje reda, o katerem je še 
preveč podučen. Roman zajema dve tisočletji 
človeške zgodovine, od Atlantide preko skrivnih 
viteških redov do sodobnih magičnih združb.



ODPRTJE RAZSTAVE 11. EX TEMPORE M OZIRSKI GAJ 200 5  V GALERIJI MOZIRJE

Mozirski Ex tempore se odlično razvija

Vseh štirinajst slikarjev, udeležencev letošnjega Ex tempora, 
razstavlja v Galeriji Mozirje (fo to : C ir il M. Sem )

Slikarji udeleženci mozirskega 
Ex tempora, ki iščejo ustvarjalno 
inspiracijo v lepotah Mozirskega 
gaja in trškega jedra, so svoje 
stvaritve slikali v septembru, jih 
takrat že razstavili na delovni 
razstavi, z razstavo v Galeriji 
Moziije pa svoje letošnje slikarske 
študijske dneve v Mozirju še urad
no zaključujejo. Razstava, katere 
odprtje je skozi oko kritika po
spremila umetnostna kritičarka, 
Anamarija Stibilj Šajn, bo na ogled 
še do drugega decembra.

Letošnjega Ex tempora se je  
udeležilo štirinajst slikarjev, tako 
akademikov kot ljubiteljev in likovnih 
pedagogov in prav vsi so se s svojimi 
slikarskimi deli prejšnji petek pred
stavili v Galeriji Mozirje. Otvoritev 
razstave je  prevzela Osrednja 
knjižnica Mozirje, soorganizatorja sta

Kulturno društvo Jurij ter Občina 
Mozirje. Slikarje udeležence je letos 
predstavila umetnostna kritičarka 
Anamarija Stibilj Šajn, kije obiskoval
cem zagotovila, da projekt Extempo
re Mozirski gaj, ki letos poteka že ena

jsto leto, ne stagnira, ampak postaja 
vedno boljši, se razvija: »To je kompli
ment projektu in tudi posameznikom, 
ki sooblikujejo to razstavo, kajti čeprav 
se v slovenskem prostoru rojevajo 
številni novi podobni projekti, marsika

teri po nekaj letih izumre. Tukaj pa, ko 
le na hitro pogledam po razstavišču, 
opažam, da se ta projekt resnično 
razvija.«

Zadovoljstvo ob dejsh/u, da je Ex 
tempore Mozirski gaj dobro utečen 
projekt, je izrazil tudi njegov idejni 
vodja in vsakoletni organizator Jure 
Repenšek. Predsednik Kulturnega 
društva Jurij poudarja, daje takšna 
prired itev dobra šola ne le za 
udeležence, ampak tudi za krajane 
M ozirja, ki tako dob ijo  dobro 
priložnost, da slikarje in njihov način 
ustvarjanja tudi pobližje spoznajo.

Svečano odprtje razstave je letos 
pripadlo podžupanu Jožetu Grud
niku, kije  organizatorjem zagotovil 
podporo mozirske občine tudi vn
aprej, sp rem lja joči kulturni pro
gram pa so izvedli člani Kulturnega 
društva Jurij, kvintet Koledniki.

Tatiana Golob

RIBIŠKA DRUŽINA MOZIRJE

Sezona lova na sulce uspešno odprta
Člani mozirske ribiške družine so 

na tekoče vode, za katere skrbijo v 
okviru svojega območja, izredno 
ponosni. Kvaliteta vode se iz leta v 
leto veča, vse bogatejši je ribji živelj. 
Na to kaže tudi uspešen začetek 
sezone lova na sulce. Letošnjo se
zono so ribiči odprli prvega novem
bra. Odtlej je bilo ulovljenih že več 
merskih sulcev, ki pa so jih  vrnili v 
globoke tolmune, v katerih sulci kot 
kralji voda gospodujejo.

Trofejni ulov se je  12. novembra 
posrečil tudi Rudiju Mutecu, dolgo
letnemu izkušenem u članu RD 
Mozirje. Ljubezen do vode in rib je

podedoval po svojem očetu, kije bil 
ravno tako skozi celo življenje pravi 
borec za ohranitev čistih vodotok
ov.

Z ribiškim tovarišem Mihom Fink- 
štom sta tega dne pričela namaka
ti trnke že zgodaj popoldan. Pre
hodila sta domala vse kraje, kjer sta 
si obetala omembe vreden ulov. 
Zgodilo pa s e je  šele malo pred 
šesto uro zvečer, ko je  Rudi pod 
Ferdlnovim jezom začutil močan 
poteg. Iz vode je  privijačil 90 cen
timetrov dolgega ter šest in pol kilo
gramov težkega sulca.

Ta popoldan je trofejni ulov uspel

Rudi Mutec z 90 centimetrov dolgim in šest in pol kilogramov težkim 
sulcem v družbi z Miho Finkštom ( fo to : B en jam in  K an jir)

tudi Bojanu Lukšetu. Iz Savinje je globin, ki pa ga je  po merjenju vrnil 
potegnil še osem cen tim etrov vodi.
daljšega in zatorej še težjega kralja Benjamin Kanjir

Bojan Lukše je iz Savinje potegnil še osem centimetrov daljšega 
kralja globin (fo to : B en jam in  K an jir)

K o š a rk a rs k a  lig a  B rg le z.c o m  na P o lze li
Rezultati 1. kroga:
Pivovarna Laško : Radio Fantasy 61:78, Parižlje : Pizzeria 902 78:63, 

Tweed ŠKŽ : Odgovor 65:50, Brglez.com : Gomilsko 81:71, GG Steklarstvo 
: Werinox (naknadno).

Vrstni red po 1. krogu:
1. Radio Fantasy 2,2. Parižlje 2,3. Tweed Žalec ŠKŽ 2,4. Brglez.com Polzela 

2,5. Gomilsko United 1,6. Pizzeria 902 Gornji Grad 1,7. Odgovor Polzela 1, 
8. Veterani Pivovarna Laško 1,9. GG Steklarslvo 0, IO. Werinox Celje 0.

DT



KARITAS M OZIRJE

Skupaj stopimo na sončno stran življenja
Letošnji teden karifas poteka pod 

gesiom Skupaj stopimo na sončno 
stran življenja. Ta stavek je pove
zoval nit dogajanja, ki je bilo 20. 
novembra pripravljeno na odru 
mozirskega kulturnega doma, ki je 
bil zaseden do zadnjega kotička.

Na letošnjem drugem koncertu, ki 
sta ga vodila Janja Irman Kolar in 
Sebastjan Kamenik, seje predstavi
la kopica glasbenih gostov. Doga
janje so pričeli najmlajši, učenci 
osnovne šole Mozirje, sledili pa so 
Matija Veninšek s frajtonarico, Adi 
Smolarssvojimiživljenjskimi nauki, 
pevka Mateja Jan, ansambel Mogu, 
Zapeljivke, flavtistka Patricija Fajdi
ga v spremstvu Tonija Acmana, 
recitatorka Katarina Čretnik, vokal
na skupina Mlada srca, pater Jan
ez Ferlež, Regina, ansambel Fran
ca Žerdonerja s prijatelji in za piko 
na i še Suška banda z Darkom Atel
škom z Rečice ob Savinji.

Koncert je prav gotovo zelo dobro 
uspel. Ne zgolj zaradi denarja, kije 
bil nabran tudi s pomočjo nekater
ih sponzorjev, tudi zaradi dejstva, da 
seje spregovorilo o ljudeh, o kater
ih neradi govorim o. O tis tih , ki

potrebujejo pomoč in ki jim  vsakdan 
prinaša izzive z reševanjem najpre
prostejših vprašanj. Tudi otem, kako 
bodo plačali položnice in kaj bodo 
jedli.

Že več let aktivno in organizirano

župnijska karitas deluje tudi v Mozir
ju. Mnogi prostovoljci, kijih vodi Alen
ka Brezovnik, skozi celo leto sode
lujejo v raznih akcijah. Poleg obisk
ovanja starejših, razdeljevanja na
jnujnejše pomoči, denarja, akcij 
zbiranja hrane in oblačil, pa so letos 
že drugo leto zapored organizirali 
dobrodelni koncert.

Benjamin Kanjir

Zlatko Gričnik, generalni tajnik 
škofijske karitas Maribor:
»Obrobne, zavržene ljud i, ne 
more rešiti denar. Mogoče smo 
ravnozaradi njega tam, kjerje rob 
dostojanstva. Reši nas lahko 
samo človek, človek odprtega 
srca in duha. Človek, ki daje in 
dela iz ljubezni, ne iz preračun
ljivosti. Človek, ki se zaveda, daje 
rob zelo daleč, a hkrati zelo bli
zu.«Uvod v koncert so naredili najmlajši, učenci osnovne šole Mozirje

{fo to : B en jam in  K anjir)

KOMEDIJA NAVADEN ČLOVEK V GORNJEM GRADU

Parodija srbskega malomeščanstva pravšnja
tudi za današnji čas

Mlademu pesniku pri dekletu delajo težave 
lastne neresnične izjave
(fo to : M arija  Š uka lo )

Ob 125-letnici organiziranega kulturnega 
delovanja v Gornjem Gradu so člani gornjegrajske
ga kulturnega društva preteklo soboto premierno 
predstavili komedijo Branislava Nušiča Navaden 
človek v režiji Edija Mavriča Savinjčana. Z njo so 
gornjegrajski komedijanti, ki se v igralce prelevijo le 
v prostem času, v poldrugi uri v prepolni dvorani 
nasmejali občinstvo različnih generacij.

Dogajanje je  postavljeno v Srbijo v začetku 19. 
stoletja. Junakje mladi pesnik, ki zaradi svoje pe
smi pride v navzkriž s tedanjo oblastjo. Vse pa se 
začne zapletati, ko se zaradi tega umakne k pri
jatelju in se lažno predstavi njegovim staršem. S 
tem postane ujetnik svojih neresničnih izjav, da 
pa je  mera polna, je  tu tudi domača hči in seveda 
ljubezen.

Igro, ki prikazuje srbski meščanski živelj, je 
režiser Savinjčan ob scenski postavitvi, za kate
ro sta poskrbela Jože Ramšak Zotler in Ivo Tes- 
ovnik, uspel postaviti na gornjegrajski oder kljub 
težavam s kadri. Kot kaže, je  namreč vse manj 
talentov, ki bi svoj prosti čas namenili kulturi. Tako 
je Mavrič v ansambel privabil igralko iz Nazarij in 
igralca iz Radmirja in Nove Štifte. A kot so poka
zali odzivi publike, je bila izbira zadetek v polno in 
seveda dokaz, da se pod odlično režijsko taktirko

Gornjegrajca dobro znajdejo tudi ostali Zgornje- 
savinjčani.

Marija Šukalo

banka ce lje
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IZKORISTITE *v 
predpraznično številko Savinjskih novic

za voščilo svojim prijateljem, poslovnim partnerjem... 
Naročnina na Savinjske novice je lahko tudi lepo darilo. 

POKLIČITE na 839-07-90 ali 041-793-063

“ P R I SKAZII” '
Jelka Bider - Reiter
D o b le tin ska  9, N a za rje  
te l. 5 8  34  116, 041 /554 -82 0

Velika izbira 
adventnih venčkov, 
novoletnih aranžmajev in 
ikeban za vse priložnosti 
Aranžiramo vam darila 
ter pomagamo Miklavžu 
napolniti koš.

V s e m  s t r a n k a m  s r e č n o  vi z d r a v o  2 0 0 6 .
Delovni čas: od ponedeljka do petka od 7.00 do 18.00, 

sobota od 7.00 do 15.00

IVI A  Z A L O G I  
V E D N O  N O V I  IN  

A T R A K T I V N I  
M O D E L I  

Z A  V S A K  Ž E P  
IN O B R A ZiiB jj k.

Biser Ŝ /jjjjsjke doline
O R G A N IZ A C IJA  S E M IN A R JE V  IN  S R E Č A N J 
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Za več je  skupine pred lagam o rezervac ije  
na tel. 03/839-37-00,

Izberite vašega občana leta 2005!
Spoštovane bralke in bralci, ob čanke  in občan i občin M ozirje, 
N azarje, Gornji G rad, Ljubno, Luče in Solčava! Tudi letos lahko  
izbirate osebo, ki je  v tekočem  koledarskem  letu s svojim delom  na 
katerem koli področ ju  še po sebej doprinesla k boljšem u življenju in
skupni blaginji v vaši lokalni skupnosti.
K andidate  p red lagate  sami. Štejejo le glasovi na glasovnicah iz 
Savinjskih novic, ki b o d o  ob javljene  v šestih zap o red n ih  številkah, v 
zadnji letošnji številki 30. decem b ra  pa b o m o razglasili zm agovalce. 
Glasove, ki m orajo vsebovati kratko obrazložitev, štejem o sproti, 
zato  so glasovnice za vsak krog glasovanja oštevilčene. Starejših 
glasovnic ne upoštevam o.

Nagrajenka prejm e vstopnico za dve  osebi za ce lodn evno  
kopan je  v Termah Snovik. Čestitam o! O b  zaključku akcije bom o  
izm ed vseh prispelih glasovnic izžrebali še dob itn ika  glavne 
nagrade, ki b o  prejel nagradni bo n  za svečano večerjo  za dve  
osebi s kopanjem  in up o rab o  savne v hotelu  Plesnik v Logarski 
dolini.

V prvem krogu glasovanja smo prejeli naslednje predloge za 
občana oziroma občanko leta 2005:
- občina Mozirje: Alojz Blažič iz Grušovelj, Anton Gračner iz 
Ljubije, Jožica Lekše iz Mozirja, Jolanda Prislan iz Ljubije, Ivo 
Suhoveršnik iz Lok, Anton Venek iz Mozirja;
- občina Gornji Grad: Klemen Sovinšek iz Tiroseka, Lojze 
Ternar iz Nove Štifte;
- občina Luče: Martina Breznik iz Luč, Kristijan Germelj iz 
Raduhe, Vaici Robnik iz Luč;

- občina Solčava: Alojz Lipnik ml. iz 
Solčave.
Iz občin Nazarje in Ljubno do štetja 
glasov po prvem krogu še nismo prejeli 
predlogov.

Med pravočasno prispelimi 
glasovnicami prvega kroga smo 
izžrebali Cvetko Božičevič, ki stanuje 

na Kajuhovi 3 v Šoštanju.

Zd aj pa na delo ! Izpoln ite  glasovnico, jo  nalep ite  na dopisnico  
in jo  najkasneje d o  torka, 29. novem bra 2 00 5  (takra t se zaključi 
drugi krog glasovanja), pošljite na naslov: Savinjske novice, 
Savinjska cesta 4, 3331 Nazarje.

Občan(ka) leta 2005 v občni —----------

je po mojem mnenju_______________

. ime in priimek, naslov stalnega bivališča

ker '
navedite razlog, zakaj glasujete zanj(o)

Moje me m prihtek:

Moj naslov:__________________________ ______
Izpolnjen kuponček nalepite na dopisnico in ga pošljite na naslov: 
Savinjske novice, Savinjska cesta 4, 3331 Nazarje



N A PO VED U JEM O :

Audijeva vsesplošna ofenziva v letu 2006

Piše: Igor Pečnik

Audi. Pionir med štirikolesno 
gnanimi vozili. Veliko uspehov na 
tekmovanjih in dobra prodaja. In 
kljub temu do leta 2006 brez 
pravega predstavnika med teren
ci ali SUV vozili. V segmentu malih 
vozil imajo model A2, za katerega 
pa ni povsem jasno, ali gre za us
peh ali polomijo. Velikoje namreč

pripomb glede njegove oblike in 
cene. Aluminij pač ni tako poceni, 
kot so predvidevali Audijevi strate
gi. Kljub vsemu temu predstavlja 
Audi biser v koncernu VW. Njegovi 
avtomobili izžarevajo mladostno in 
športno linijo, kar je v skladu z nji
hovim sloganom »Napredek skozi 
tehniko!«

Leta 2006 Audi načrtuje pravo 
modelsko ofenzivo, s katero naj bi 
povečali prodajo ali vsaj ohranili 
tržni delež. V začetku novega leta 
prihaja velikan Q7. Terenec ali SUV? 
Niti ni važno, dolg bo preko pet 
metrov, v njem se bo lahko peljalo 
sedem ljudi. Konec leta 2007 naj bi

Q7 pomanjšali v Q5, v načrtu pa 
imajo še Q3, ki naj bi baziral na mod
elu A3. Skratka - izkoristek štirikoles
nega pogona quattro bo popoln, če 
upoštevamo, da v prihaja tudi novi 
allroad quatrro.

Leta 2006 je napovedan tudi S6, 
ki bo s preko 450 KM zadovoljeval 
hitrostne užitke najzahtevnejših

mlade in hitre bo na voljo novi S3 z 
motorjem 2.0 TFSI in preko 260 
KM. Pomemben je tudi podatek, da 
Audi ne ustavlja proizvodnje mod
ela A2, temveč pospešeno razvija 
nov model, ki naj bi s svojo športno 
linijo in dinamiko prevzel kupce na
jvečjem u konkurentu - mer
cedesu A.

voznikov. Prihaja tudi RS4 v obeh 
izvedbah (avant in limuzina), lahko 
pa se zgodi, da bo model RS že v 
prihodnjem letu na voljo tudi v verz
iji kabriolet.

Novi TT bo v prihodnjem letu na 
voljo tudi zgoraj brez, kraljevski 
kupe R8 pa bo svojo premiero 
doživel na pariškem salonu. Za

Skoraj vse je že 
prihod novega A4, ki se obeta leta 
2008, in novega A5, ki naj bi vpeljal 
novo kupe linijo. Razvoj in široka 
paleta očitno postajata pogoj za 
dobre prodajne številke. Le čaka
mo lahko, kdaj bo Audi ponudil še 
kakšnega enoprostorca ali celo 
motorna kolesa? Nikdar se ne vel

V MOZIRJU PREDSTAVLJENI DOSEŽKI AVTO AKUSTIKE

Dva tisoč delovnih ur za predelavo avtomobila
Mozirjani in ostali obiskovalci so

12. novembra lahko občudovali av
tomobile, opremljene z dosežki avto 
akustike, ki so bili razstavljeni pred 
nekdanjo mozirsko papirnico. Or
ganizator razstave avtomobilov, ki 
premorejo različne kombinacije 
jakosti in kvalitete zvoka ter slike, 
mladi podjetnik Tomaž Potočnik s

Home, je v sodelovanju z DLS team 
Slovenija, v katerega je vključenih 
skoraj trideset ljubiteljev dobrega 
zvoka, pripravil nekajurno pred
stavitev različnih avtoradiov, 
zvočnikov, ojačevalcev in ostalih 
vgradnih komponent. Mladi vozniki 
pod vodstvom Jake Seleša so pred
stavili svoje dosežke.

Nihče drug ni tak, kot sta vidva. 
Edinstvena, enkratna, izvirna ki 

neponovljiva.
Ne bosta verjela: ampak na vse 

veke nihče ne bo tak, kot sta vidva. 
Ati, ob tvojem abrahamu; mama, ob 

tvojem letu več bi vajini srebrni 
porokj, vama želimo vse najboljše!

Vsi, ki vaju imamo radi.

Razstavljena vozila so v svojih razredih dosegla visoke 
evropskem merilu ( fo to : M a r i ja  Š u k a lo )

Tako so bila razstavljena vozila, ki 
so v svojih razredih dosegla visoke 
uvrstitve v evropskem merilu. Vseka
kor pa je največ navdušenja požel 
avtomobil, ki je poleg kvalitetnega 
zvoka ponujal tudi sliko in v svojem 
razredu dosegel tretje mesto v kval
iteti zvoka. Mlajše pa je navduševalo 
vozilo, ki seje s svojo glasnostjo uvrsti
lo na prvo mesto. Za tovrstne prede
lave avtomobila, kjer lahko potniki

imajo zabavo na zadnjih sedežih ob 
gledanju filmov, medtem ko voznik 
posluša radio oziroma uporablja 
navigacijski sistem, je potrebnih več 
kot dva tisoč urin stanejo tudi nekaj 
milijonov tolarjev. Po besedah vodje 
skupine Jake Seleša, se za te kom
binacije odloča vse več voznikov 
srednje generacije in ne mladi, kot je 
bilo pričakovati.

Marija Šukalo



1. SLOVENSKA LIGA MALEGA NOGOMETA - 7. KROG

Ne umetniški vtis, rezultat je pomemben
Ko so ljubitelji nazorskega malega nogometa že mislili, da je po dveh 

solidnih predstavah njihove ekipe krizno obdobje minilo, je sledil 
vnovičen šok, poraz z zadnjeuvrščeno ekipo Tomaža iz Ormoža. S tem so 
varovanci Delamee, ki tokrat zaradi dveh rumenih kartonov ni igral, zapl
avali v nevarne vode in le dober zaključek jeseni in veliko boljši spomla
danski del jih lahko rešita najhujšega.

Kaj vse ne izkoristijo »graščakinje 
še enkrat več potrdilo njihovo gos
tovanje pri novincih prvoligaške 
druščine v Ormožu. Kljub podrejen
emu položaju in veliki premoči Sav
injčanov so se domačini izvlekli in 
ne samo to, osvojili so zlata vreden 
komplet točk v borbi z neposredn
im konkurentom za obstanek.

Če zapraviš ducat »zicerjev« in 
»smrtnih« priložnosti, mora priti ka
zen. In ta je  res prišla ob zaključku 
tekme, ko so Ormožani izkoristili

pravo priložnost in na veliko veselje 
domačih navijačev osvojili svojo 
prvo prvoligaško zmago. Katastro
falna realizacija je tako še enkrat 
pokopala »graščake«, ki morajo to 
tekmo čim prej pozabiti in se kar 
najbolje pripraviti za nadaljevanje. 
To se po enotedenskem reprezen
tančnem premoru nadaljuje žejutri 
z gostovanjem Nazarčanov v Novi 
Gorici in prav tu bo sedaj potrebno 
iskati točke iz Ormoža.

Franjo Pukart

Rezultati 7. kroga:
Tomaž Ormož : Nazarje Glin IPP-AM Miklavc 2:1
ŠD Extreme Ribnica : Dobovec 5:7

Gip Beton MTO : Puntar 4:2
Tomi Press Bronx : Slovenika AG Kravos 7:3
Oplast Kobarid : Svea Lesna Litija 3:5

KNIN Tomaž Ormož : KMN Nazarje Glin IPP-AM 
Miklavc 2:1 (0:0)

Ormož. Športna dvorana Hardek. Gledalcev 150. Sodnika: Sead Nadare- 
vič in Ivan Zirdum. Delegat: Zdravko Golob.

Strelci: 0:1 Kroflič (30), 1:1 J. Šemenc (37>AG, 2:1 Bohinec (38).
KMN Tomaž Ormož: Bedrač, Horvat, Magdič, Miklošič, Bohinec, Gašpar- 

ič, Kamenšek, Janžekovič, Goričan, Lah, Mar, Cvetko.
KMN Nazarje Glin IPP-AM Miklavc: Podpečan, Vreš, Banovšek, Kroflič, 

Hren, Presečnik, K. Šemenc, D, Kugler, V. Kugler, Mihajlovič, J. Šemenc, Trat
nik.

Rumeni kartoni: Dušan Bohinec, Danilo Cvetko (KMN Tomaž Ormož), V. 
Kugler (KMN Nazarje Glin IPP-AM Miklavc).

Igralec tekme: Ivan Bedrač (KMN Tomaž Ormož).

Lestvica po 7. krogih:
1. Gip Beton MTO 7 7 0 0 36:19(17) 21

2. Dobovec 7 6 0  1 39:25 (14) 18

3. Oplast Kobarid 7 4 1 2 2 5 :1 9 (6 ) 13

4. Tomi Press Bronx 7 4 1 2 2 4 :1 9 (5 ) 13

5. Svea Lesna Litija 7 3 0 4 3 0 :2 4 (6 ) 9

6. Puntar Tolmin 7 2 1 4 26:32 (-6 ) 7

7. Slovenica AG Kravos 7 2 1 4 21:29 (-8 ) 7

8. Tomaž Ormož 7 1 2 4 17:27 (-10) 5

9. Nazarje Glin IPP-AM Mik. 7 1 1 5 22:30 (-8 ) 4

10. ŠD Extreme Ribnica 7 1 1 5 20:36 (-16) 4

KO ŠARKARSKI KLUB NAZARJE

Serija porazov še ni 
prekinjena

V Grosupljah so bili domačini favoriti, Nazarčani pa so si povrnili formo 
dobre obrambe. Za lepo košarkarsko predstavo, polno dinamike, zani
mivih taktičnih bojev in negotovosti do zadnjih minut sta poskrbeli obe 
ekipi.

šele v zadnji četrtini, koso Nazarča
ni lovili vodstvo domačih s številni
mi osebnimi napakami. Domačini 
pa so žal neum orno rea liz ira li 
proste mete. Grosupeljčani so s 
serijo 11:0 povedli za 13 točk in nato 
uspešno kontrolirali gibanje rezul
tata do zmage.

V soboto je  na sporedu lokalni 
derbi v Preboldu, kjer prirejajo dn
eve košarke in lahko pričakujemo 
polne tribune. Za nazorske navijače 
je odhod z avtobusom ob 17.30 uri 
izpred športne dvorane v 
Nazarjah. Ta tekma bi utegnila biti 
k ljučna za m irno nadaljevan je  
prvenstva za obe ekipi, zato v klubu 
vabijo ljubitelje košarke, da jih pride
jo  spodbujat.

Tomaž Križnik

KK Grosuplje : KK Nazarje 74:65 
(16:9, 17:21, 20:14, 21:21)

Grosuplje. Dvorana Brinje. Gledalcev 50. Sodnika: Robert Oberlajt (Mar
ibor) in Iztok Puhek (Razvanje). Tehnični komisar: Brane Sok (Ljubljana).

Grosuplje: Thaler 10, Markovič 22 (13-15), Mendiževec, Božič 24 (5-6), 
Pridigar, P. Hojč, Ploj 6 (2-2), Cvetkovič, Nose 6 (2-4), Tratnik, T. Hojč 6.

KK Nazarje: Milčič 12 (1-2), Žerjav 3, Gelb, Vaupotič 2 (2-2), Zadravec 3, 
Vodončnik 6, Plaskan, D. Matijevič, Grebenšek 22 (4-7), Valenčak 7 ( 1 -2), 
M. Zakrajšek 10 (2-4).

Prosti meti: Grosuplje 22-27, Nazarje 10-17.
Osebne napake: Grosuplje 22, Nazarje 24.
Igralec srečanja: Goran Markovič (Grosuplje).

2. SKL - vzhod: lestvica po 7. krogu:
l.ŽKK Maribor 7 7 0 603 :477  (+126) 14

2. Janče 7 5 2 556 :476  (+ 80) 12

3. Grosuplje 7 5 2 592 :5 2 6  (+ 66) 12

4. Ježica 7 5 2 5 5 2 :5 0 2  (+ 50) 12

5. Ruše 7 4 3 5 8 6 :5 6 8  (+ 18) n

6. Prebold 7 3 4 531 :5 8 4  ( - 53) 10

7. Nazarje 7 3 4 4 8 6 :5 4 2  ( -  56) 10

8. Ilirija 7 2 5 5 4 6 :5 8 9  ( -  43) 9

9. Pivovarna Laško ml. 7 1 6 5 1 7 :5 6 4  ( -  47) 8

10. Ptuj 7 0 7 4 7 3 :6 1 4  (-141) 7

Rezultati 7. kroga:
Grosuplje : Nazarje 74:65

Ptuj : Prebold 83:88

ŽKK Maribor: Ilirija 114:65

Pivovarna Laško ml. ::Ruše 65:71

Ježica : Janče 68:65

G E N E R A L N I  S P O N Z O R '

B/S/H/
B S H  H išni aparati d.o.o.
Savinjska cesta  30,

^ 3 3 3 1  Nazarje_____________________ ,

V začetku so Nazarčani s težavo 
dosegali točke. Ko pa je v igro vs
top il center Grebenšek, je  nad
aljeval učinek branilca Milčiča, do 
takrat edinega napadalno razpolo
ženega igralca. Z njim so dobili prev
lado nad Grosupeljčani, saj je v tan
demu z Valenčakom in ob Matiji 
Zakrajškom stalno ogrožal vodstvo 
domačinov. Žal pa ni bilo strelske 
podpore z zunanje linije.

Branilci so se s trojkami prebudili



MLADINSKO SVETOVNO PRVENSTVO V JU-JITSU

Uspešna Pahovnik in 
Ločičnik

V soboto, 29. oktobra, se je v športni dvorani August Scharttner Halle v 
Hanau, v Nemčiji, zaključilo prvo svetovno prvenstvo vju-jitsu za mladince 
do 21 let. Svetovnega prvenstva se je udeležilo približno 600tekmovalcev 
iz 24 dižav, med njimi tudi reprezentanca Republike Slovenije.

Slovensko mladinsko reprezent
anco je sestavljalo 11 tekmovalcev 
iz različnih ju-jitsu klubov, med njimi 
tudi Janez Ločičnik in Andrej Pa
hovnik, člana Ju-jitsu kluba Samu
raj iz Gornjega Grada. Oba tekmov
alca sta se uvrstila v reprezentan
co, ker sta na domačih in mednar
odnih tekmovanjih vju-jitsu doseg
la vrsto dobrih rezultatov. Na sve
tovnem prvenstvu sta samo potrdi
la svoje dosedanje trdo delo, kottudi 
dobro delo trenerjev domačega 
kluba.

Andrej Pahovnikje uspešno nas
topil v kategoriji do 69 kg, kije bila 
ena izmed najmočnejših na prven
stvu. Zasluženo se je  uvrstil v polf
inale, kjer je za vstop v finale žal

moral priznati premoč Francoza. 
V borbi za tretje mesto je  nastopil 
z veliko odločnostjo in si z dobro 
borbo prislužil končno tretje mes
to. V kategoriji do 94 kg je nastopil 
Janez Ločičnik in osvojil peto mes
to, kar je  dobro izhodišče za nad
aljnja tekmovanja v članski kate
goriji.

Z doseženimi rezultati je bil zado
voljen tudi selektor mladinske rep
rezentance, Tomi Stankovič, član in 
trener Ju-jitsu kluba Samuraj. Iz 
Hanaua so se reprezentanti vrnili z 
eno srebrno in petimi bronastimi 
medaljami; še en dokaz več, da se 
ni potrebno bati za prihodnost ju-jit- 
sa.

Barbara Virant

Andreju in Janezu so nastop na svetovnem prvenstvu 
omogočili: Franček Grudnik s.p.. Pekarna Kramer, Žito 

Gorenjka d.d.. Optika Likeb, Klub zgornjesavinjskih štu
dentov.

Vsem skupaj se najlepše zahvaljujemo.

V Centru starejših smo martinovali
Zdi se, kot da smo si včeraj zaželeli 

srečo ob novem letu, a je  pred vrati 
že novo. Ravno je bila pomlad, koje 
vse zacvetelo, za njo je  prišlo toplo, 
razburljivo poletje in že je  tu zrela 
jesen, ki pred vrata prinaša proso
jno listje, riše neponovljive žarke na 
nebo, podarja bogate sadove in nas 
opominja, da prihaja bleščeča zima 
in z njo počitek.

Čudovit jesenski dan, ki ni bil na
vaden, temveč dan, ko praznuje 
sveti Martin. Sonce, obarvano listje, 
radost, ljubezen, žlahtna kapljica in 
razumevanje. V Centru starejših 
smo potrebovali samo še prijetno 
in ubrano glasbo s petjem. In pričar
ano smo imeli tudi to. Obiskale so 
nas dame iz Velenja, ki se družijo v 
Ženskem pevskem zboru Društva 
upokojencev.

S prisrčnim  nastopom, polnim  
mogočne pesmi, so s seboj prinesle

sporočilo, da je svet tudi zato tak, 
kakršen je, ker ni dovolj samo vedeti 
in misliti, ampakje treba živeti, upo
rabljati zakone ljubezni, zakone mis
li, dobrosrčnosti, živeti v sožitju, z 
roko v roki.

Podarile so nam več kot melodije. 
Naredile so nam lepšo jesen, jo  
obarvale z več rumene, dale s o ji 
top lino in energijo, ki jo  še kako 
potrebujemo. S tem dnem so za
sadile želod našega druženja, ki naj 
zrase v velik hrast, ki ga ne bo 
mogoče izruvati.

Ob slovesu so nam obljubile, da 
pridejo vsako leto. Mi pa smo jim  
zaželeli, naj vse leto hod ijo  po 
sončnih poteh in naj jih  sprem lja
jo  lepe m isli, besede, pesmi ter 
dobra dejanja, dokler se spet ne 
snidemo.

Saša Venišnik 
Center starejših Gornji Grad

Č R N A  K R O N I K A

• TRČILA V VREČKO PEŠCA
Radmirje: Na regionalni cesti Mozirje-Radmirje,tik pred križiščem v 

Gornji Grad, se je 14. novembra okoli pol šestih zvečer zgodila pro
metna nesreča. Voznica osebnega avtomobila je  kljub izogibanju trčila 
v vrečko, ki jo  je  nosil pešec. Slednji je  hodil po sredi cestišča, bil pa je 
brez kresničke in pod vplivom alkohola.

• S PALICO IN PESTMI NAD SOSEDE
Nazaije: 19. novembra okoli 11. ure dopoldan je  občan s Prihove 

čistil okolico hiše in odnesel odpadne veje na odlagališče. Ko se je 
vračal, g a je  v bližini bencinskega servisa dohitel in z železno palico 
brez razloga udaril sosed. Zoper nasilneža sledi kazenska ovadba in 
obdolžilni predlog.

20. novembra zjutraj pa je  drug sosed prihajal iz smeri Nazarij proti 
Prihovi. Koje prišel čez most, ga je  že imenovani občan ustavil, se z 
njim pogovarjal, nato pa ga s pestjo udaril v obraz. Pri tem gaje poško
doval. Sledi seveda še ena ovadba.

• ZAGORELI ODPADKI
Nazarje: Pred kurilnico na deponiji v kompleksu bivšega Glina so se 

20. novembra okoli petih zjutraj vžgali lesni odpadki. Zgorelo je več 
lesa, širjenje požara in nastajanje nadaljnje škode pa so preprečili 
prostovoljni gasilci iz Nazarij in Šmartnega ob Dreti. Z delovnimi stroji in 
s pomočjo zaposlenih so večjo količino materiala odstranili na drugo 
mesto ter požar po več urah dela dokončno pogasili.

• ZAGORELI FILTRI V PROIZVODNI
Ljubno: 21. novembra ob 18.34 uri so iz neznanega vzroka zagoreli 

filtri za odsesavanje v proizvodni hali kovinsko predelovalne industrije 
KLS d.d. na Ljubnem ob Savinji. Požar, kije uničil filtre, so omejili zapos
leni, pogasili pa so ga gasilci iz PGD Ljubno ob Savinji, Radmirje in Okoni- 
na. Višina materialne škode še ni znana.

• UJET PRI VLOMU
Rečica ob Savinji: Sreča je zapustila Savinjčana, ki je  21. novembra 

zjutraj vlomil v enega izmed lokalov na Rečici ob Savinji. Policist s 
službenim psom, kije bil na obhodu, je namreč zaslišal čuden ropot iz 
lokala. Skupaj s kolegom sta postala pozorna in kmalu odkrila neprid
iprava, ki seje skrival na stranišču lokala, v katerega je vlomil.

POLICISTI OPOZARJAJO
Pešec tokrat k sreči ni bil poškodovan. Policisti pa opozarjajo vse 

udeležence v prometu, še posebno pa pešce, da med hojo uporablja
jo  kresničke, oblačijo pa se v svetlejša oblačila. Razna svetilna telesa 
so ob njihovi uporabi marsikateremu pešcu že rešila življenje.



G L I N G R I F
Družba za  strojno, efektno 
in gradbeno dejavnost d.o.o. 
3331 Nazarje, Lesarska 10, SLO

ZAHVALA
G a s i l c e m  P G D  N a z a r j e  in P G D  Š m a r t n o  o b  D re ti te r 

G o z d n e m u  g o s p o d a r s t v u  N a z a r j e  o r g a n iz a c ijs k i 
e n o t i  Ž a g a  s e  z a h v a l j u j e m o  z a  u s p e š n o  in 

s t r o k o v n o  g a š e n j e  p o ž a r a  n a  d e p o n ij i  g o riv .

G l i n  G r if  d . o . o .  N a z a r j e

Dežurne službe

ZD R A V STV E N O  DEŽURSTVO

Dežurna služba je ob delavnikih od 20. ure zvečer do 7. ure zjutraj, ob 
sobotah in nedeljah od 7. ure (sobota) do 7. ure (ponedeljek), enako vel
ja tudi za državne praznike, v zdravstveni postaji Mozirje. V času dežurstva 
so možni tudi zdravniški nasveti po telefonu 837-08-00.

VETE R IN A R S K O  DEŽURSTVO

Veter, postaja Možine, tel.: 5831-017, 5831-418, 839-02-20, 839-02-21. 
Dežurni živinozdravnik je dosegljiv na tel.: 041-724-972.
Sprejem naročil in izdaja zdravil: delavnik: od 7. do 8.30 ure, nedelje, prazniki: 
od 7. do 8. ure. Veterinarski higienik (konjaška služba), tel.: 545-10-31. 
Ambulanta za male živali: dopoldne: od 7. do 8.30; popoldne: od 16. do 17. 
ure, vsak dan razen sobote, nedelje, ob praznikih in dan pred prazniki.

D E ŽU R N A  S LUŽBA ELEKTRO CELJE

Dežurna služba izven delovnega časa:
041/387-034 (Nadzorništvo Nazarje)
041/387-032 (Tehnična operativa Šempeter)
Med delovnim časom od 7. do 15. ure pokličite:
839-00-10 -  Nazarje, 70-33-160 -  Šempeter, 420-12-40 - Celje.

DEŽUR NE SLUŽBE K O M U N A L N IH  PODJETIJ

Dežurna služba na javnih vodovodih na številki GSM 041621950. 
Dežurni vzdrževalec Komunala d.o.o. Gornji Grad za občino Gornji Grad: 
041-390-145.

<o05*BSfOR'^
R O P O T A R  I v a n  s . p .

ŠEMPETER, Starovaška ul. 12

N a  v o l j o  s m o  V a m  o b  k a t e r i k o l i  u ri 
t u d i  v  z g o r n j e s a v i n j s k i  d o l i n i  in  širš i o k o l i c i

T e l . :  0 3 / 7 0 0 - 1 4 - 8 5 ,  G s m :  0 4 1 / 6 1 3 - 2 6 9

V  n a j t e ž j i h  t r e n u t k i h  s m o  z  V a m i  i n  z a  V a s  . . .

Na jasi tam, kjer 
srnica se pase... 
tvoj korak zahajal je, 
bil predan si ves naravi, 
a smrt prerano to ti vzela je.

Z A H V A L A

ob boleči izgubi dragega moža, očeta, starega očeta

Franca TOMINŠKA
iz Kokarij

(15.11.1947-8.11.2005)

Iskreno se zahvaljujemo vsem članom LD DretaNazarje zalepo izvedbo 
pogreba, rogistom iz Celja, sodelavcem, prijateljem, sosedom, znancem, 
sorodnikom, vsem, ki ste darovali za sv. maše, cvetje, sveče in izrečene 
tolažilne besede. Hvala tudi g. župniku Ferdinandu Luknarju in dija- 
konu Stanku Čeplaku za lepo opravljen cerkveni obred, pevkam in pe
vcem iz Bočne in Šmartnega ob Dreti, pevkam Pušeljc ter organistu Jožetu 
Pustoslemšku, hvala govornikom Antonu Blatniku, Hermanu Remicu 
in Fortiju Krivcu. Hvala praporščakom in vsem, ki ste ga pospremili na 
njegovi zadnji poti.

Žalujoči: ženaFanika, hčerka Karolinam  
sin Henrik z družinama

Spomin na mamo.
Komuni drag?
Komu ni svet?
Umre mm mama vse prerano, 
pa naj dočaka še toliko let!

Z A H V A L A

Ob smrti naše mame, babice in prababice

Apolonije JURKOVNIK
rojene Oblak 

(22.1.1919 -  11.11.2005)

Zahvaljujemo se vsem, ki ste jo pospremili k večnemu počitku. Hvala 
gospodu župniku za opravljeno sv. mašo in pogrebni obred, ministran
tom, zastavonošu, govorniku, pevcem, pogrebcem in gospodu Marjanu. 
Hvala vsem, ki ste darovali za svete maše, sveče, cvetje in zmolili rožni 
venec ob krsti. Hvala tudi zdravnici Karmen Fürst in patronažni sestri 
Sonji, ki sta ji lajšali zdravstvene težave. Posebna zahvala pa gre ge. 
Marici Stropnik, ki je požrtvovalno vsak dan prihajala k njej in pomaga
la lajšati njene starostne težave. Hvala tudi vsem, ki ste jo obiskovali.

Vsi njeni

M O RAN A P O G R EB N A  SLU Ž B A , CVETLIČARN A
A le ksa n d e r S te b lo v n ik  s.p. P a riž lje  11 c B ra s lo vče

Telefon: 7000-640



Včasih je bilo vse drugače. 
Danes je pa na drug način.

Kar sami si pojdite po piščanca 
v kuhinjo! Jaz se ga zaradi ptičje 

gripe še dotaknem ne!

Č U D E Ž I R E F O R M
Piše se leto 2007. Na 

zavodu za zaposlovanje se 
vije vrsta skozi pol vasi.

"Kaj pa se je danes zgo
dilo, da nas je tako malo?" 
vpraša zadnji prišlek so
sednjega reveža.

"Vatikan je odobril, da 
nas cerkev spet nekaj za
posli."

"Imamo srečo, kajne? 
Davka v tej panogi ni.”

"Pa tudi smolo. Celibat še 
kar velja."

"Pa tudi čudeže. Več kot 
jih je zaposlenih v cerkvi, 
bolj nam raste nataliteta."

B IS T R E  M IS L I  

B R IH T N IH  G L A V

Da sm o stop ili v  razviti 
svet, sm o spoznali, ko sm o 
dobili več je  štev ilo  beračev.

Delavstvo kuje zaroto. Ker 
je drastično zmanjšalo nata
liteto, si obeta službe tudi po 
sedmih križih. Križ bo takrat le 
študij ob delu, ker bodo že vsi 
profesorji senilni.

Ena jsta  šo la  pod mostom  
se  v rača , sa j za  revne uka- 
željne ne bo druge strehe , ki 
bi s i jo  lahko p rivo šč ili.

V letih socializma so se 
Slovenci držali za glavo, ker 
niso razumeli delegatov v 
skupščini, v letih kapitalizma 
se držijo za glavo, ker razu
mejo, da poslanici ne vedo, 
kaj govorijo.

Ni res, da je  nova oblast 
bolj pogoltna od prejšn je . 
S tan je  je  ravno obratno. 
P re jšn ja  je  bila manj od te.

D O B R I P R I J A T E L J I

Bogatini si gradijo nove 
palače. Kmalu si bodo morali 
graditi še večje ograje, da jih 
bodo skrili, ko nas bodo 
prepričevali, da delajo vse v 
naše dobro.

K do r je  v ča s ih  na čuden 
način obogatel, so  ga vzeli 
pod drobnogled.

K d o r danes na čuden 
način obogati, se  razg laša 
za žrtev  s istem a .

Po najbolj črnem scenariju 
v bližnji prihodnosti ne bomo 
imeli niti toliko denarja, da bi si 
privoščili reči, ki nam sedaj 
škodijo, in bomo osiromašili 
še zdravstvo.

V ča s ih  je  bilo prepove
dano biti nezadovoljen z 
obsto ječim  sistem om , da
nes se  mnogi sp rašu je jo , 
zaka j so  bili.

Ob prisilnem  odhodu iz 
podjetja so  podloženega d i
rekto rja  dobrega so sed a  
trgovke posprem ile  s  s o l
zam i v  očeh.

Kako ne bi! Revež ni dobil 
niti enega bona za odprav
nino, kakor so jih one dobile 
že mnogo ob izplačilu plače. 
Kako se bo ubožček znašel s 
tistimi milijoni tolarjev odprav
nine, se ne ve, ker mu je bilo 
doslej vse prinešeno na krož
niku. Kakor tudi direktorsko 
mesto, s katerega je s pomoč
jo botrov vrgel predhodnika.

B lenda Tavrl

Raje ju ne bom budil. 
Tako sladko spita...

Tudi mi sp im o, ko nam pri
pravlja jo  vlom  v  naš davčn i 
s istem .

^ ^ C v e t it e à î p iiiìe

FINANČNA PODPORA
Urarski mojster v pokoju Martin Aubreht (desno): »Menda se sprav

ljaš v penzijo, zato spravi pravočasno v proračun postavko za pre
prečevanja dolgčasa, ki ima v mozirskem trgu vse večjo veljavo.«

Glavni finančnik v mozirski občini Dominik Miklavc: »Vem, da težko 
razumeš, vendar moram za vsako zapravljanje, ki presega vrednost 
starega jurja, pridobiti županovo soglasje.«

(BIRT JE VEDNO GLAVNI PRESS)

PIVOPIVCI
Nekdanji član pevskega zbora Vinko Vodopivec Sebastjan Žvipeij: 

»Kakšni Vodopivci pa šoto s piksno piva na ustih! V mojih časih smo 
za boljši glas pili prekuhano vodo, očitno zato, da se tile lahko hvalijo 
kot najboljši Vodopivci.«

(NOVI ČASI, NOVI OBIČAJI PRESS)

MODROST SOBIVANJA
Predstavnik Logarske doline d.o.o. Marko Slapnik (levo): »Mislim, 

da ni hude tragedije, če se v lastni hiši malo postrani gledamo. Navz
ven smo pa prijatelji in optimalni gostitelji.«

Šef solčavskega občinskega proračuna Rudi Jezernik (desno): 
»Tudi za štirimi stenami vas bomo imeli radi, ko boste dojeli, daje pre
jete denarne nagrade za razne projekte najbolj pametno shraniti kar 
v občinski proračun.«

(SOLČAVSKI ANDREJ BAJUK PRESS)
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Portal Savinjsko dolino

MINI SLOVARČEK:
REISP- slovenski zgodovinar- Branko 
OFERTA- ponudba, predlog 
EJADEMA- Togovski politik- Etienne Gnassingbe 
CIRKAS- način vezave osnove in votka 
FRKALICA- razpočeno, praženo koruzno zrno

KOMU ZAUPATI ROKO ZA PLES? 1
SEKCIJA PLESN IH ŠOL SLOVENIJE PRI G O SP O D AR SKI Z B O R N IC I 

SLOVENIJE N A M  JE PO D E LILA  N A Z IV  " D O B R A  PLESNA Š O LA "

PLESNA ŠOLA
Va b im o  vas  v  začetni tečaj d r u ž a b n ih  plesov v  M o z ir ju .

Vpis in informacije natel. 041 - 649-816________)



Napovednik

•  Petek (25. november), ob 9.00. Rdeča dvorana Velenje

Smučarski sejem____________________________

•  Sobota (26. november), ob 8.00. Titov trg, Velenje

Balonarski festival____________________________

•  Sobota (26. november), ob 9.00. Športna dvorana Mozirje

Sejem nove in rabljene smučarske opreme_______
•  Sobota (26. november), ob 12.00. Športna dvorana Nazarje

Košarkarska tekma ■ Nazarje : Rudar (kadeti)

•  Sobota (26. november), ob 19.00. Športna dvorana Prebold

Košarkarska tekma ■ Prebold : Nazarje (člani)

•  Sobota (26. november), ob 20.00. Rdeča dvorana Velenje

Koncert -  Oliver Dragojevič____________________

•  Nedelja (27. november), ob 9.00. Športna dvorana Mozirje

Sejem nove in rabljene smučarske opreme________

•  Nedelja (27. november), ob 15.00. Kulturni dom Ljubno

Gledališka komedija Cilika in Prašek_____________

•  Nedelja (27  november), ob 18.00. Kulturni dom Nazarje

Gledališka komedija Cilika in Prašek_____________

•  Torek (29. november), ob 9.00. Hotel Paka Velenje

8 . srečanje velikega in malega gospodarstva______
•  Torek (29. november), ob 1700. Knjižnica Mozirje

Pravljična ura za otroke: Miklavž prihaja__________

•  Sreda (30. november), ob 1730. Knjižnica Ljubno

Pravljična ura za otroke: Miklavž prihaja__________

ŽIVALI-PRODAM
Prodam žrebe, staro 7 mesecev; tel. 
03/584-75-72 ali gsm 041/311-916. 

Prodam 1 teden starega bikca (črno- 
belega); gsm 041/942-169.

ŽIVALI-KUPIM
Kupim teličko ali bikca, teže od 150 
kg naprej; tel. 583-54-56 ali gsm 031 /  
667-913.

Kupim bikca do 10 dni starega, vse 
razen frizijca; gsm 031 /295-331. 

Kupim kravo, bika, telico za zakol in 
bikce za rejo; gsm 031/533-745. 

Kupim teden dni stare bikce mesnate 
pasme po 1000 s it/kg , prodam 
mlado vino; gsm 031/676-833. 

Kupim ali prejmem v dar čistokrvno 
malo kokršpanjelko brez rodovnika; 
gsm 031/223-487.

ŽIVALI-PODARIM
Oddam psa podobnega nemškemu 
ovčarju, star je eno leto, črne barve, 
prijazen; gsm 041/657-628.

Oddam petelina; kličite zvečer na gsm 
041/216481.

nega fanta; gsm 041/216-481 -  
zvečer.

DRUGO -  PRODAM
Prodam mlečne kvote; gsm 041/ 
354-656.

Prodam starejši namizni vrtalni stroj 
-  vrta do 23 mm; gsm 040 /548- 
820.

Prodam razne gravirane napise na 
lesene table in tudi slike razi. motivi 
(divji prašič, jelen, srne...) vse po želji; 
gsm 031/532-412.

Prodam 7 -  8 m3 hlodovine jasena, 
debeline na 40 cm; gsm 031/393- 
418.

Poceni prodam prtljažnik za smuči za 
citroen AX; gsm 041 /263-875. 

Telefonska kartica za govorilnico -  20 
% ceneje -  nova; gsm 031/606282. 

Prodam bale -  kocke; gsm 041 /2 9 6  
608.

Prodam dve klaftri suhih drv (listav
ci); gsm 031/690-098.

Prodam 4 zimske gume Sava eski
mo S3 175/70/14,7 mm; gsm 041/ 
266366.

DRUGO -  KUPIM
Kupim ugodno otroško kolo za 7 let-

Zelo ugodno prodam 2 troseda raz
tegljiva v ležišče (20.000); gsm 041 /  
866553.

VOZILA-PRODAM
Prodam hyundai pony 1.3 GS,i.90, 
142.000 km, zelo ugodno; gsm 031/ 
501-250.

NEPREMIČNINE
Najamem garsonjero ali 1-sobno 
stan. v okolici Mozirja ali Šmartnega 
ob Paki; gsm 031/582-897.

S a v in js k e  n o v i c e  t u d i  n a  

S a v in js k e m  v a lu !

V s a k  p e t e k  o b  9 . 0 0  n a  8 9 ,1  M h z .

MORDA STE ISKALI PRAV TO

RTV SERVIS PURNAT
Hitro in kvalitetno popravilo vseh znamk televizorjev in radio 

aparatov. Purnat Zdenko, tel. 83-83-000.
RTV in knjigovodski servis, Zdenko Purnat s.p., Novo Naselje 43 , 3 34 2  Gornji 

Grad.

KMETJE, GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa osta

la dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in poce
ni. BRLEČ, tel. 041/606-376.

Brleč Jakob s.p. - Avfoprevozništvo, storitve z gradbeno m ehanizacijo, splošna 

gradbena dela, Nožice, Pionirska u lica 2 5 ,1 2 3 5  Radomlje.

TV SERVIS IN PRODAJA TELEVIZORJEV 
Nudimo vam popravilo BTV Evelux in Gorenje ter prodajo BTV Eve- 

lux in SAT anten ter servis anten. Prašnikar s.p„ 03/5845-194.
Prašnikar Miro s.p., Elektroinstalacije in vzdrževanje elektro aparatov in naprav 

na terenu, Spodnje Kraše 30, 3341 Šm artno ob Dreti.

STEKLARSTVO BENDA 
Izdelava termoban stekla, velika izbira stekla, brušenje, vrtanje, 

fazatiranje, ogledala, uokvirjanje slik, montaža itd. Tel. 03/839- 
45-10, Gsm 031/302-121.

BENGLAS, d.o.o., Loke 33 , 3 3 3 0  Mozirje.

STEKLARSTVO TAMŠE, MOZIRJE 
Uokvirjanje slik, vitražna stekla, peskanje stekla, suho cvetje v 

steklu, vse vrste zasteklitev, fuzija taljenja stekla. Tel. 031/305- 
532, faks: 03/839-54-64.

Steklarstvo Tamše, Tamše Jaka s. p., Savinjska cesta 1 2 ,3 3 3 0  Mozirje. 

HIDRAVLIČNE GIBLJIVE CEVI 
Izdelujemo hidravlične gibljive cevi s priključki za uporabo v kmet

ijstvu, gozdarstvu, industriji, za tovorna vozila ... GSM 041/354- 
505.

SVIP, Ivan Potočnik, Poljane 6, 3 3 3 2  Rečica ob Savinji.

DIANA d.o.o.
Mesarske pištole in naboji, zračne puške, diabole, lovska in ribiš

ka oprema, pribor za pikado,... tel. 583-36-26.
DIANA d.o.o., O brtniška ulica 8 ,3 3 3 1  Nazarje.

PIROTEHNIKA
rakete, ognjemetne baterije, fontane, rimske svečke, petarde, 

bakle,... www.ptpdiana.si. tel. 583-3626.
DIANA d.o.o., O brtniška ulica 8 ,3 3 3 1  Nazarje.



4 M .M I KL A VC
TEHNIČNI PREGLEDI D.o .o . E-naslov: a.m.miklavc@email.s

Nizka 21, 3332 Rečica ob Savinji - Telefon: 03/838 80 90, Telefaks: 03/838 80 91, 041 643 538 I

DELOVNI ČAS
tehničnih pregledov: pon. - pet. 7.00 -19.00, sobota 8.00 -12.00, 

avtopralnice: pon. - pet. 8.00 -19.00, sobota 8.00 - 14.00.

Družba za izvajanje tehničnih pregledov motornih vozil, traktorjev in 
priklopnikov A.M. TEHNIČNI PREGLEDI MIKLAVC d.o.o. iz Nizke opravlja tudi:

- tehnične preglede motornih in priklopnih vozil do 3.5 ton ter 
traktorjev,

- registracije novih in rabljenih motornih in priklopnih vozil,
- odjave vozil,
- podaljšanje registracije vozil,
- izdaja preizkusnih tablic,
za vse upravne enote Republike Slovenije.

Sklepanje avtom obilskih zavarovanj in delnih kasko kombinacij za 
zavarovalnice Triglav, Maribor, Adriatic in Slovenica, ter sklepanje 
avtomobilskega kaska za zavarovalnico Triglav.
Za vse storitve je  možno plačilo na: gotovino, čeke ali bančne kartice 
(MAESTRO, EUROCARD, AMERICAN EXPRESS).
Zavarovanje lahko plačate na več obrokov preko trajnika.

Hom ologacije in a-testi predelanih ali uvoženih motornih in priklopnih 
vozil ter traktorjev vsak 1. četrtek v mesecu ob 13. uri. Potrebna je  
predhodna prijava na pregled v referentski pisarni.

Opravljamo tudi periodične preglede strojev in naprav za obrtnike ter 
kmetijske mehanizacije na terenu.

NOVA STO R ITEV  PRI A.M. MIKLAVC d.o.o. 
Prevzem  izrabljenih in poškodovanih vozil v razgradnjo, ter 

pridobitev potrd ila  o razgradnji avtom obila.

Pokličite tel.03/838-80-90, 041 643-538 
e-pošta: a.m.miklavc@email.si

VARNE KILOMETRE VAM ŽELIMO!

PODJETJE 
S TRGOVINO, 
INSTALACIJE 
IN STORITVE

Cizej, d.o.o., Braslovče 
Parižlje 1, 3314 Braslovče

0 3 /70 -33

P E S T R A  I Z B I R A :

-  m a t e r i a l a  z a  c e n t r a l n o  o g r e v a n j e ,

-  m a t e r i a l a  z a  v o d o v o d ,

-  k o p a l n i š k e  o p r e m e ,

-  k e r a m i č n i h  p l o š č i c  (po naročilu)

O b i š č i t e  n a s  t u d i  v  b i v š i h  p r o s t o r i h  
K o v n o o p r e m e ,  t e l .  7 0 5  0 2  8 0

" v  A°C" '  =
-  ^0@ CsuDjStei@  p u d s  ttS 

ppferagpBDì!

[FtrtMfeS® OT8Ö fe ta l® ® !

G ra d b e n i m a te r ia l ,  v ija k i, o k o v je , p« 
tv e n o  ž e le z o ,  b a rv e , la k i, b e la  te h n ik a ..

KBMInfond
D r u ž b a  z a  u p r a v l j a n j e  d . o . o .

Vita Kraigherja 5, 2000 Maribor

PREMOŽENJSKI KORAKI - VZAJEMNI SKLADI

Toliko tem smo že načeli v Premoženjskih korakih, pa vedno 
znova slišimo eno vprašanje:

ALI SE RES SPLAČA?
Da, Splača se. Če ste pripravljeni na dolgoročno naložbo in na 
nekoliko višjo stopnjo tveganja. Kako pa boste vedeli, ali ste res 
pravi? Zmeraj se najprej vprašate dve vprašanji, Kaj je  vaš cilj? 
Časovno in po donosu. Če želite v naslednjih petih letih prihraniti 
na primer milijon, potem je to gotovo dolgoročen namen. Kakšna 
pa je  vaša nagnjenost k tveganju? Ali razumete, da morda čez 
pet let, ko boste varčevanje zaključili, ne bo najbolj optimalen čas 
za unovčitev privarčevanega? Boste si lahko vzeli morda še leto 
ali dve, da boste iztržili iz naložbe kolikor je  mogoče veliko? Če da, 
potem so vzajemni skladi naložba, ki bi vam lahko ustrezala. Na 
dolgi rok bo gotovo bolj donosna kot na primer bančni depoziti, 
tveganost pa lahko ublažite s tem, da počakate na ugoden 
trenutek za prodajo kuponov, mi pa vam jo  blažimo z visoko 
razpršitvijo vašega denarja v več desetin vrednostnih papirjev in s 
strokovnostjo upravljavcev.

VARČEVANJE ALI ENKRATNI POLOG?
Tja, enkratni polog je  imeniten, če veste, da ste kupone 
vzajemnega sklada zagotovo kupili poceni. Poceni kupujete 
nekaj, kar boste kasneje lahko drago prodali. Toda kdaj je  
trenutek pravi? Kdaj so vzajemni skladi najcenejši? Tega vam žal 
ne more razkriti nihče. Zato je  za povprečno seznanjenega 
vlagatelja -  in to sm o razen redkih izjem vsi -  najboljši varčevalni 
način vlaganja vsklade.

KAR LAHKO OPRAVIŠ DANES
Ne odlagaj na jutri, pravi star slovenski pregovor. Če torej želimo 
desetali dvajset letdobivati vsak mesec nekaj desettisočakov,jih 
je treba prihraniti. Poglejmo res okviren primer: če 30 let vlagate 
po 10.000 tolarjev mesečno v vzajemne sklade, boste ob koncu 
imeli ob pričakovani povprečni 8 % letni donosnosti 16 m ilijonov 
tolarjev. Če imate na voljo 20 let varčevanja, bo treba za istih 16 
m ilijonov tolarjev vlagati že 27.000 tolarjev mesečno. Če jih  želite 
privarčevati v desetih letih, pa bo treba vsak mesec vložiti kar
89 .000  tolarjev. Iz 16 milijonov tolarjev si boste lahko po res 
grobem izračunu dvajset let izplačevali po cca. 70 .000  tolarjev 
dodatka k pokojnini. Zato ne čakajte. Vse, kar lahko vlagate že 
danes, bojutri ustvarjalo donose. Začnite danes.

Za brezplačne informacije lahko pokličete na tel 080 22 42
Na področju Savinjske doline lahko najdete vpisna mesta za 

Infondove vzajemne sklade: Naložbe Lukač Rečica ob Savinji, 
enote Banke Celje. Seznam vseh vpisnih mest je  na spletni 

strani www.infond.si

Montaža! Dostava na dom!
Ugodni mini krediti preko trajnika in na položnice!

r VZAJ6MNI SKLADI
. K B M I n f o n d  
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C elje  -  sklad išče  
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7/2005POMEMBNO-NE PREZRITE!

Z D RAVST VE I ..
ZAVAROVANJA
ADRIATIC
Zdaj je priložnost za izbiro najugodnejše ponudbe.
Vsi Adriaticovi dopolnilni zdravstveni zavarovanci, obstoječi 
in novi, bodo lahko v obdobju od 1.3. 2006 do 1.3. 2007 
uveljavljali naslednje dodatne UGODNOSTI:

■ 080 11 24 - BREZPLAČNA 
ZDRAVSTVENA INFO ASISTENCA
ka r 3 6 5  d n i v  le tu  in  2 4  u r  n a  d a n  n u d i vse in fo rm a c ije  o  
iz v a ja lc ih  z d ra v s tv e n ih  s to r ite v ,  p o v p re č n ih  č a k a ln ih  d o b a h .. .

- 4.500 SIT-BON ZVESTOBE
za vse za va rovan ce , ki ga  b o d o  la h k o  k o r is t il i v  o b lik i p o p u s ta  
p ri p re m iji kasko z a v a ro v a n je  a v to m o b ila  in  p re m o že n jsko  
z a va ro va n je  vašega d o m a .

« ZAVAROVANJE ZDRAVIL s 50%
* 0 P U S T O M  za le tn o  p re m ijo  18  EUR, ka r je  sa m o  1 ,5  EUR 
na m esec. To z a va ro va n je , to k ra t  s 5 0 -o d s to tn im  p o p u s to m , la h ko  
sk le n e jo  vsi s k u p in s k o  z a va ro va n i, p o s a m ič n o  pa  d o  51. le ta  s ta ro s ti.  
Le tna  z a va ro va ln a  vso ta  znaša 2 0 0  EUR.

• SENIOR PAKET za vse s ta re jše  o d  51 le t.
Paket p r in a ša  5 -o d s to tn i p o p u s t  p r i kasko  z a v a ro v a n ju  a v to m o b ila , 
5 -o d s to tn i p o p u s t  p r i p re m o ž e n js k e m  z a v a ro v a n ju  d o m a  in 
5 -o d s to tn i p o p u s t  o b  s k le n itv i V ita F in  ž iv lje n js k e g a  za va ro va n ja .

■ NADOMESTITEV 50-odstotkov
vstopnih stroškov za vzajemne sklade K D  v  o b l ik i d o d a tn ih  
e n o t  p re m o ž e n ja  v z a je m n ih  s k la d o v  KD. U g o d n o s t  ve lja  za p rv o  
v p la č ilo  v  o b d o b ju  o d  1 . 3 .  2 0 0 6  d o  k o n c a  le ta  2 0 0 6 .

■ PLAČILO RAZLIKE V CENI ZDRAVILA
med najvišjo priznano vrednostjo in polno ceno zdravil. V e lja  
za vsa z d ra v ila ,  k i so  na  se z n a m u  m e d s e b o jn o  z a m e n ljiv ih  z d ra v il 
in  je  n j ih o v a  c e n a  v iš ja  o d  n a jv iš je  p r iz n a n e  v re d n o s t i.

A d r ia t ic  je  p rv a  d e ln iš k a  d r u ž b a ,  k i ž e  o d  le ta  1 9 9 3  n u d i  z d ra v s tv e n a  z a v a ro v a n ja .  Im a m o  iz k u š n je  in  

z n a n je ,  z a u p a  n a m  2 7 6 .0 0 0  z d ra v s tv e n ih  z a v a ro v a n c e v , o l im p i js k a  r e p r e z e n ta n c a  in  p re k  1 .4 0 0  iz v a ja lc e v  

z d ra v s tv e n ih  s to r i t e v  ( b o ln iš n ic ,  z d ra v s tv e n ih  d o m o v ,  z d ra v il iš č ,  le k a rn  in  d r u g ih ) .  S m o  v o d i ln i  na  

p o d r o č ju  p o n u d b e  n a d s ta n d a r d n ih  z d r a v s tv e n ih  z a v a ro v a n j.

In  še  p r i ja z n o  o b v e s t i lo  z a  v s e  o b s to je č e  A d r ia t ic o v e  z d r a v s tv e n e  z a v a ro v a n c e .  V a m  n i p o t r e b n o  s t o r i t i  

n ič e s a r ,  n o v e m b r a  b o s te  p re je l i  o s e b n o  o b v e s t i lo  s p o d r o b n im i  in f o r m a c i ja m i .  V s e  u g o d n o s t i  p a  la h k o  

u v e l ja v l ja te  n a  A d r ia t i c u  t a k o j  p o  1 . 3 .  2 0 0 6 .

V s e  i n f o r m a c i j e  in  p r i s t o p n e  i z ja v e  n a  
A d r i a t i c u  v  C e l ju ,  L a v a  7 ,  t e le f o n  0 3 / 4 2 5  3 5  2 3  
in  p o o b la š č e n i h  a g e n c i j a h .

w w w . a d r i a t i c . s i  z a v a r o v a ln a  d r u ž b a  d .d .

A d r i a t i c


